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ZPRÁVA PŘEDSEDY ČAST O ČINNOSTI VV ZA UPLYNULÉ OBDOBÍ 
 

Vážené kolegyně, vážení kolegové, delegáti této řádné volební Konference, milí hosté, 

     uplynul skoro přesně jeden rok a opět před vás předstupuji se svým projevem. Tato Konference je 

opět volební, ještě tento den budete volit důležité orgány naší asociace. Především předsedu 

výkonného výboru a jeho tým a dále, předsedu dozorčí rady, následně i členy dozorčí rady. A to vždy 

na následující 4leté volební období. Dnes nebudete volit předsedu arbitrážní komise a členy této 

komise, neboť tento orgán jsme si zvolili na mimořádné konferenci ČAST v prosinci 2017 s následným 

čtyřletým funkčním obdobím.  

     Dovolte mi tedy přednést mojí zprávu za celý Výkonný výbor ČAST, zejména o stavu naší Asociace, 

práci Výkonného výboru ČAST a zhodnocení jeho vytyčených priorit. 

     Jako každý rok dostali všichni delegáti podrobnou zprávu o činnosti jednotlivých odborných komisí, 

které po této konferenci budou zveřejněny společně se zprávami výkonného výboru, dozorčí rady, 

arbitrážní komise, na webových stránkách asociace i pro všechny členy našeho sportovního svazu. Do 

obsahu výkonný výbor víceméně nezasahoval, jejich práci tedy můžete zhodnotit vy sami, delegáti této 

konference. Co se událo okolo našeho sportu, a to v naší asociaci, v evropském i světovém stolně-

tenisovém dění, jste se každodenně mohli dozvídat na našich webových stránkách, částečně i na našich 

sociálních sítích či při různých seminářích, poradách, konferencích nebo také prostřednictvím e-

mailové korespondence. Považujte tedy moji zprávu jako krátké shrnutí těch nejdůležitějších událostí, 

které se udály za poslední rok, zhruba tedy od minulé řádné konference ČAST.  

Česká republika a sportovní prostředí 

     V letošním roce ve sportovním prostředí nastanou velké změny. Zákon o sportu byl poslaneckou 

sněmovnou schválen a jde do senátu. Jedna z pozitivních věcí na něm na něm je fakt, že sportovní 

činnost nebude brána jako projekt, ale jako dlouhodobá, opakující se činnost. Od 1. 7. přebírá sportovní 

dění Sportovní agentura pod vedením Milana Hniličky, naplno potom od 1. 1. 2020. Nahrazuje tímto 

činnost MŠMT. Tam je situace neúnosná. Okolo 30 úředníků vyřizuje vše, je tam totální podstav. Stále 

je zde cítit policejní zátah z minulých let. Práci také pro sportovní svazy zdržuje dotační program Můj 

klub, tedy několik tisíc žádostí k vyřízení. Takže peníze jsou zpožděny, ale pořád na únosnou míru. 

Podmínky dotací, jejich metodika je stále velmi složitá a přísná. Sportovní prostředí je stále považováno 

za korupční, problém několika osob se svezl i na ty ostatní. Jinak lidé z ministerstva se snaží pomoci, 

alespoň stolní tenis nemá zatím vůbec žádné problémy. Osm let jsem ve funkci předsedy výkonného 

výboru a zažil jsem sedm ministrů školství, mládeže a tělovýchovy a stejného počtu náměstků 

zodpovědných za sportovní prostředí. Teď se mi to zdálo personálně nejlepší. Bohužel bude zase velká 

změna. 

      Vztah k ČOV máme vynikající, neboť jsem členem VV ČOV. Informace máme okamžité. Podobně je 

to i ve vztahu k ČUSu. Máme navázané dobré vztahy se všemi předsedy střešních organizací i s většinou 

ostatních sportovních vztahů  
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Složení VV ČAST:  

     Výkonný výbor České asociace stolního tenisu byl zvolen na řádné Konferenci 7. června 2015. Volil 

se dle stanov asociace předseda VV a jeho tým. Ten pracoval po celou dobu již druhé volební období 

v tomto složení: 

     Předseda VV   Zbyněk Špaček 

     První místopředseda VV Nikolas Endal 

     Dva místopředsedové VV Jan Brothánek a Petr Bohumský 

Základní náplň práce a odpovědnost jednotlivých členů VV je podrobně popsána v Organizačním řádu, 

který byl novelizován v průběhu loňského roku.  

 
     Výkonný výbor dle Stanov asociace je kolektivním statutárním orgánem ČAST, volený Konferencí 

ČAST. Mezi jednotlivými Konferencemi je orgánem s kompetencemi pro řízení činnosti ČAST v plném 

rozsahu se Stanovami ČAST.   

         

Práce výkonného výboru, Asociace 

Počet zasedání ve volebním období (od 7. 6. 2015)                                                  :    55 zasedání                         

Počet zasedání od poslední řádné Konference ČAST v roce 2017 (od 9. 4. 2018) :    13 zasedání 

      Opět konstatuji, že výkonný výbor asociace se schází v pravidelných intervalech. Jak je vidět,  je to 

více jak 1x za měsíčně.  Výkonný výbor používá často prostřednictvím svého předsedy rozhodování per 

rollam, tedy korespondenční hlasování. Jedná se většinou o velice urgentní rozhodování, např. 

týkajících se nominací na evropský či světový šampionát. Výkonný výbor má také velice přísný jednací 

řád. Pravidelnými hosty na jejich zasedáních bývá zástupce dozorčí rady a též předseda rady  krajů. 

Sekretariát pracuje stále ve stejném složení. Máme manažera reprezentace na plný úvazek, tím je Petr 

Nedoma. Další změnou je snaha posílení pozice reprezentačních trenérů. Kromě jednoho, pracujícího 

pouze pro asociaci. 

      Co nás stále trápí, jsou rozpočtová pravidla, velice komplikovaná metodika,  složité  posílání peněz 

směrem ke krajským, regionálním svazům, či přímo do klubů. Vytváření projektů a jejich plnění. Dále 

je to i dodržování 90%, resp. 80% hranice plnění rozpočtu v každé položce pro vyúčtování těchto datací 

směrem k MŠMT.  

     GDPR (General Data Protection Regulation), další velmi zatěžující věc pro celou asociaci 

s nejednotným výkladem. A s hroznou vysokých pokut. 

    Další velmi zatěžující záležitostí pro nás je velké množství stížností na činnost skoro všech orgánů 

v rámci ČAST. Je jednoduché kritizovat, bourat. Lidé, pracující neúnavně pro zlepšení našeho sportu ve 
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všech činnostech, tak dostávají tímto mnoho ,,pohlavků“. Typický český člověk totiž navenek nechválí, 

často kritizuje, a co navíc, většinou anonymně nebo ,,za zády“. I já si to často zažívám. 

     Je dokončen či lépe řečeno upravený, již letitý Organizační řád asociace. Je připravena a schválena 

směrnice s názvem ,,Návštěvní řád“, která má za úkol omezit nevhodné chování některých návštěvníků 

našich  sportovních turnajů či utkání.  

 

Několik základních čísel z naší asociace: 

Členská základna k 4. 4. 2019 

   Počet členů    : 26 726,                       počet členů k 4.4.2018   27 006  

   Počet klubů    :   1 277,                       počet klubů k 4.4.2018     1 276 

Krajské svazy z největším počtem členské základny k 4. 4. 2019: 

    Středočeský       :    4 020 

    Jihomoravský    :    3 412  

Z toho vyplývá, že členská základna je stabilní. Menší pokles zřejmě způsobil i pokles ostatního členstva, 

vzniklým zrušením vracení poplatku na nižší svazy. Musím však opět konstatovat, že vyšší členská 

základna odráží přísun peněz ze státního rozpočtu. Největší důraz bude vždy na počet hrající členské 

základny mládeže.  

 

Evropský a světový stolní tenis 

        Jak jsem již zmínil v loňské zprávě, stolní tenis se stále nejrozšířenějším sportem na světě, nejen 

co se týká členské základny, ale i díky počtu Asociací organizovaných ve světové federaci ITTF. Počet 

těchto sportovních asociací je na čísle 226. 

      ITTF je stabilizovanou organizací s  dobrým finančním zázemím. Vytváří stále vyšší a vyšší nároky na 

organizaci světových turnajů, zvyšují setu i prize money. Na druhou stranu i ITTF přidává za pořádání 

těchto turnajů peníze pořádajícím asociacím. 

      Měli bychom se také pochlubit. Vedení ČAST pozvalo vedení ITTF na své zasedání EB do Prahy. To 

se schází zásadně pouze při MS či při MSJ. ITTF pozvání přijalo. Proběhlo v druhé polovině srpna a bylo 

pro nás velice úspěšné. Prohloubily se tak ještě více 

 dobré vztahy s vedením světové stolně-tenisové federace.  

      ETTU zažehnalo personální krizi ohledně jejího předsedy. Není tak finančně silné jako ITTF, nicméně 

funguje v současné době bezproblémově. 

     Nový systém světového žebříčku, platný již druhým rokem, se stabilizoval. Nutí světovou špičku 

pravidelně jezdit na světové turnaje. 
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     Plastové míčky již mají lepší kvalitu. Nejhorší je asi na nich to, že jejich složení je velice rozdílné, ne 

kvalitou, ale vlastnostmi. 

      V orgánech ETTU máme stále ve výkonném výboru viceprezidenta Nikolase Endala. V komisi 

mládeže ETTU zastupuje Českou republiku Petr Nedoma. V hráčské komisi ITTF máme od minulého 

roku její místopředsedkyni Danu Čechovou.  

 

Ohlédnutí nad našimi prioritami: 

Na své čtyřleté období jsme si vytyčili 12 základních priorit. Jako tradičně bych se chtěl v krátkosti o 

nich zmínit a popsat jejich stav, resp. jejich plnění.   

- Zvýšení finančních prostředků do rozpočtu ČAST v závislosti na změně koncepce státní 

podpory sportu, zejména mládežnického 

 
    Snažíme se stále o navýšení příjmů do rozpočtu Asociace, ale zároveň se snažíme udržet náklady 
v rozumné míře. Personální složení řízení Asociace vnímám stále jako silně podhodnocené, je řada 
činností, které musí dělat osobně výkonný výbor. Procentuální náklady jsou při stávajícím rozpočtu 
hodně nízké. Personální posílení v dalším volebním období je tedy nezbytné.   
     Podmínky plnění financování z dotací, zejména z MŠMT, ale i z krajských a z dotací municipalit 
dotací jsou stále přísnější. A mně se zdá, že už nejde o sport, ale o to znát a dodržovat všechny, někdy 
až přísné vyhlášky, zákony a předpisy.  
     Největší důraz je na financování sportování mládeže, včetně trenérského zabezpečení. To si myslím, 
že plníme dobře. 

 
- Zlepšení komunikace mezi jednotlivými články v Asociaci, zejména vedení ČAST 

     Tady bych řekl, že stále máme stále co zlepšovat. Komunikace přes sociální sítě funguje stále 
lépe. Dobře fungující je facebook, twitter, flickr a další. A dále stále se rozšířující webové stránky, 
registr a výsledkový servis. To jsou dobře fungující nástroje moderní komunikace. Ale osobní nebo 
e-mailová komunikace je samozřejmě také nezbytná. Osobně mám každý den mnoho telefonů a 
odpovídám na velké množství e-mailů, při různých akcích mám rozhovory s mnoha našimi členy. A 
vím, že moji kolegové z VV taktéž. Bohužel čím více se toho pro ten náš sport dělá, tím více je za tím 
práce, ale zároveň tím více je potřeba tuto práci vysvětlovat a prezentovat. 
      Spolupráce v oblasti ,,Rady krajů“ se výrazně zlepšila. Její předseda chodí na zasedání 
výkonného výboru a informace předává krajským předsedům. Dvakrát se konalo společné zasedání 
krajských předsedů s výkonným výborem ČAST (v Praze na podzim 2018 a v Olomouci na jaře 
2019). Myslím, že obě byla velmi poučná a zároveň pozitivní.    

 
- Udržení stávající dobré ekonomické situace v rámci ČAST 

     Z hodnocení mého kolegy z výkonného výboru J. Brothánka ohledně financí jasně vyplývá, že 
pokud se nic zásadního nestane v rámci státního rozpočtu, máme vždy rezervu na několik měsíců 
dopředu. Bych byl moc rád, kdybychom tento trend udrželi a tím si zachovali stálou finanční 
rezervu. Při příští změně stanov by se to mělo do nich zakomponovat. Celé volební období se 
snažíme tyto finanční prostředky co nejefektivněji využít, samozřejmě všichni natahují ruce, ne na 
všechny se může v plné výši dostat. Ale myslím si, že si nikdo nemůže příliš stěžovat. ČAST 
pracovala v loňském roce s celkovým obratem více jak 45 mil. CZK a její dceřiná společnost TT-
Marketing potom s obratem přes 10 mil. CZK. Musíme si všichni uvědomit, že ne všechny náklady 
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se dají využít v rámci jakéhokoliv dotačního programu či grantu. Peníze si tak musíme na tyto 
náklady vydělat. Což se nám zatím víceméně daří. Peníze však stále dostáváme zpožděně. Je duben 
a my máme peníze pouze ze dvou základních dotačních programů MŠMT, peníze ze dvou 
zbývajících tedy chybí, i když na poslední chvíli nám byla jejich výše nahlášena. Rozpočtová pravidla 
jsou stále velice přísná. Pokud nezlepšíme i práci z krajských, regionálních svazů či jednotlivých 
klubů, myslím tím kvalitu a rychlost vyúčtování, nebude to ze strany státních orgánů s rychlostí a 
výší přísunu peněz lepší. Podrobná zpráva loňského hospodaření i výhled na ten letošní rok 
(rozpočet) je ve zprávě mého kolegy z výkonného výboru Jana Brothánka, a jako vždy je velice 
podrobný a precizní. 

 
 

- Rozšíření projektů vedených ke zvýšení členské základny mládeže a taktéž ke zvýšení 

popularity stolního tenisu mezi mládeží 

               V loňském roce jsme nastartovali již čtvrtý ročník projektu ,,Všichni za stůl IV“.    
        Ambasadorkou byla nejúspěšnější stolní tenistka posledního desetiletí Iveta Vacenovská, která se  
osobně zúčastnila řady vstupních show na školách. U většiny škol z ročníků II. až III. fungují dobře  
kroužky stolního tenisu. Začaly i fungovat i  u toho posledního. Trenérům těchto kroužků jsme  zvýšili i 
odměnu v závislosti na počtu dětí a počtu dní, kdy se kroužek ve škole koná. Zatím máme  
 celkem 32 těchto kroužků.   Jednou z významných priorit naší asociace v tomto ohledu jsou i 
Olympijské festivaly (bývalé  olympijské parky) a Olympiáda dětí a mládeže (ODM). Příští Olympijský 
festival se bude konat  příští rok během olympiády v Tokiu. Centrem dění bude město Brno, také 
Ostrava a další  města v ČR. Stolní tenis tam bude mít velký prostor. Neboť už při OH v Riu jsme byli  
vyhodnocováni jako jeden z nejlepších sportovních svazů. Pevně věřím, že tomu bude i v roce  2020.  
 Stolní tenis se snažíme propagovat i na jednorázových akcích společně s jednotlivými kluby či 
krajskými svazy. 

 
- Podpora trenérů mládeže  

      V loňské sezóně jsme zvýšili finanční objem pro trenéry zejména v rámci oblasti talentované 
mládeže. Stejně tak i na postech reprezentačních. Zřídili jsme funkci manažera reprezentace na 
plný úvazek. Zefektivnili jsme práci vzdělávání trenérů. Máme množství studentů licence A i B. 
Trenéři jsou finančně podporováni i v programu MŠMT – Můj klub. Úplně dokonalou zpětnou 
vazbu nemáme, ale já pevně doufám, že řada z našich klubů tuto možnost využívá. Díky silné 
podpoře vzdělání ze strany Českého olympijského výboru, a zejména ze strany předsedkyně 
trenérsko-metodické komise a metodičky v jedné osobě Marty Novotné, se řada trenérů 
zúčastňuje na konferencích Dialogy a Mosty, které jsou zcela zaměřené na trenérskou činnost. 
Určitě musím vzpomenout i na další nádhernou přednášku v Ostravě, kterou měla trenérka ženské 
německé reprezentace Jie Schöpp, zaměřenou na obranu. Tato dáma je v současnosti jednou 
z nejúspěšnějších evropských trenérek žen.  
     ČAST je stala též součástí odborného časopisu COACH, kde prezentují své trenérské postupy i 
myšlenky ti nejlepší odborníci. 

             Vše směřojeme k tomu, abychom měli u nás v České republice co nejvíce vzdělaných trenérů,  

       zejména pro mládež. Trenérů je poměrně dost, ale potřebujeme zvýšit kvalitu. Podrobná zpráva o     

       podpoře trenérů je uvedena ve zprávě TMK. 

 

     
- Silná podpora talentované mládeže 

     Pokračujeme v systému podpory jednotlivých klubů s talentovanou mládeží. Za tento 
dlouhodobý projekt jsme velice pozitivně hodnoceni i od MŠMT. Máme vybudovanou strukturu: 



Česká asociace stolního tenisu, Zátopkova 100/2, 160 17 Praha 6 - Strahov  

tel.: +420 233 017 337, fax: +420 242 429 250, www.ping-pong.cz, e-mail: ctta@cuscz.cz 7/41 
 

RCM, SCM, SPS (13 sportovních středisek), OTM (25 oddílů talentované mládeže) a KCM (krajskáh 
centra mládeže). Celková finanční podpora neustále narůstá, zejména v oblasti finanční podpory 
trenérů mládeže. Málokterý sportovní svaz se nám v tomto směru může vyrovnat.  
      Pokračoval celostátní projekt HBO ročníků 2006-2008 a úvodní kempy pro nový ročníky 2008-
2010. Pod vedením zkušených trenérů probíhalo množství víkendových regionálních HBO kempů. 
Účast proběhla i v Eurotalents Hopes Selection, Olympic Hopes Tournaments či Euro Mini Champs 
pro nejmenší talentované české stolní tenisty. Ve vyšších kategoriích (kadetských a juniorských) 
asociace podporuje účast našich reprezentantů na kadetské a juniorské světové WJC. Myslím si, že 
jsme jednou z ,,nejštědřejších“ zemí v Evropě. Pomáháme i zabezpečit účast tkzv. samoplátcům. 
V loňském roce jsme některým propláceli tyto účasti i zpětně. 
     Dalším významným momentem je i materiálová podpora talentované mládeže. Velké množství 
mladých hráčů a hráček dostalo v loňském roce, a v současné době dostávají pro letošní rok, velké 
množství potahů. Jejich  počet je odstupňovaný dle výkonnosti. Jednotlivé kluby a také krajské 
svazy mají veliké množství míčků, vše pro trénink a zápasy mladých nadějí. 
     Podrobně je vše popsáno ve zprávě předsedy komise mládeže, Martina Linerta.  

 
- Zlepšení podmínek pro talentované hráče v postjuniorském věku  

     Budu se opakovat, ale  asociace má v této oblasti velký zájem. Nastává, zejména v ženské 
kategorii generační výměna a ta určitě bude chvíli trvat. Všichni budoucí kandidáti dospělé 
reprezentace v postjuniorském věku jsou bedlivě sledováni. Je stále výrazný rozdíl mezi výkonností 
stávajícího reprezentačního kádru a nastupující generací, zejména v té ženské části. Je důležité, 
aby všichni kandidáti na pozdější pevné místo v reprezentaci dospělých dostali příležitost tak, aby 
pocítili určitou důvěru a chtěli na sobě pracovat,  a tím se dotáhnout  výkonnostně do naší absolutní 
špičky. Kdo bude chtít a dá tomu vše, má šanci. Proto jsme oba týmy přihlásili do evropské týmové 
soutěže superligy. Tyto mladé reprezentanty vysílá asociace i na světové WT, kde v turnajích 
kategorie Challenge je zachována i účast v soutěži do 21 let. Stálou motivací by mělo být i ME hráčů 
do 21 let, kde se za Českou republiku v letošním roce v Minsku zúčastnil maximální počet 3 juniorů 
a 3 juniorek. 
 
- Rozšíření mezinárodní spolupráce, podpora vybraných hráčů v zahraničí za účelem zlepšení   

             Hodně si slibujeme od dokončení nové sportovní haly v Havířově. Tato hala bude splňovat     
       všechny podmínky moderního centra stolního tenisu. Zejména v oblasti velikosti hracího prostoru  
      kopíruje ty největší mezinárodní turnaje. Tam bychom se měli určitě pokusit i přilákat  zahraniční  
      hráče jako sparingpartnery.  Řada našich nadějných hráčů – reprezentantů trénuje v zahraničí  
      s těmi nejlepšími  zahraničními hráčkami a hráči.. Tomáš Polanský, Jiří Martinko a David Reitšpies  
      se připravují  v Saarbrückenu. Hana Matelová a Kateřina Tomanovská se připravují v Düsseldorfu.  
Škoda, že zatím nevyšel projekt v Berlíně pro naše reprezentantky. Tam by měl působit i jejich 
reprezentační trenér P. Engel. 
    

- Rozšíření spolupráce s médii, zřízení mediální komise a tím i vylepšení mediálního obrazu 

českého stolního tenisu 

     S vědomím, že mládež moc nesportuje, a že existuje mnoho dalších druhů sportů, podstatně 
lehčích, nás dostává do výrazně složitější situace. Popularita stolního tenisu v České republice není 
tak velká jako u jiných  sportů. Jak jsem již uvedl, naučit se hrát stolní tenis na dobré úrovní trvá 
mnoho let. Veřejnoprávní televize chce po nás vše zaplatit, každý přenos. Ten stojí několik desítek 
tisíc korun a na ty si musíme vydělat. Opět je na zváženou, zda se to vyplatí.  Přesto stolních tenistů 
neubývá, o zvýšení popularity  a vylepšení mediálního obrazu se přesto snažíme. Jsou to 
,,Olympijský festival“, projekt „Jeden za všechny, všichni za stůl“ nebo ,,Festival v minipingpongu“.  
Soustředili jsme se na velké akce, jako je např. WT v Olomouci, či vylepšení MČR dospělých. Je to 
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běh na dlouhou, ale velice dlouhou trať. Bohužel nastala na počátku roku opět výměna předsedy 
mediální komise pro časové vytížení  předcházející. A snad již na delší dobu. Pořád si ale myslíme, 
že v této oblasti máme velké rezervy. 
 
- Získání mezinárodních úspěchů ve všech kategoriích 

Pořád slyším, že kdysi jsme vozili hodně medailí, a to jak v seniorských, ale především z juniorských 
šampionátů. Situace ale se změnila. Každý, sebemenší stát, a nejen v Evropě, je pro všechny ostatní 
konkurencí. A o ostatních aspektech nebudu již mluvit. Vím, že nejsme úplně v té první linii, ale 
pořád patříme do evropské a širší světové špičky. Do mládeže investujeme mnoho finančních 
prostředků, stejně tak i přilepšujeme dospělé reprezentaci. Není to však pomoc jen ze strany 
asociace, je tady i druhá strana. I hráčky a hráči musí chtít, dát do toho vše, více trénovat, 
rehabilitovat apod. Měli by mít podporu i od rodičů. Ti dospělí by měli sami sebe lépe prezentovat 
a nečekat, že to za ně někdo udělá. Výsledky máte ve zprávě od předsedy KVS a manažera 
reprezentace. A tak jen stručně, 3 medaile z MEJ. Doufejme, že nějaké přibudou i na letošním MEJ 
v Ostravě. MS družstev dospělých, 13. místo, resp. 21. (ženy). Na ME jednotlivců dospělých – 
očekávaná medaile nepřišla, bez jednoho však všichni postoupili z kvalifikace. Máme teď 4 hráče 
v první světové stovce. Š. Bělík je 3. na světě (kadeti). H.Sommerová 7. (kadetky), Z.Blašková 7. 
(juniorky).  
    Oba dva reprezentační  trenéři dospělých dělají svou práci dobře. Poprvé máme zkušeného 
zahraničního trenéra P. Engela z Německa (ženy) a  J. Plachý se věnuje své trenérské práci na více 
jak 100% (muži). Reprezentace má v současnosti ve všech kategoriích velmi dobré podmínky. 
Výrazně více startů na zahraničních světových turnajích dává dobré podmínky pro zlepšování 
výkonnosti, a také přispívají i asociace v tréninkových centrech v zahraničí. Záleží tedy pouze na 
našich reprezentantech i na kandidátech, kolik do své přípravy dají a kolik toho pro sebe obětují. I 
stolní tenisem se dá dobře uživit, ale hráčka či hráč by měl být na světovém žebříčku hodně vysoko. 
Všichni si to přejeme, aby medailí a úspěchů by co nejvíc.     

   
- Získání pořadatelství na mezinárodní akce 

     Asociace uspořádala dvě významné mezinárodní akce. V únoru letošního roku mládežnický WJC, 
kde má významný podíl místní klub SKST Hodonín (s ohromnou zahraniční účastí) a především WT 
v Olomouci na konci srpna loňského roku. Tento turnaj je jedním z největších světových turnajů 
s věhlasnou zahraniční účastí. Tento turnaj se bude konat i v letech 2019 a 2020. Je zde však velký 
tlak ze strany ITTF na přesun tohoto turnaje do hlavního města, což by finančně bylo asi neúnosné. 
Stejně tak i na lepší propagaci, organizaci a vybavenost. Stále jsme však nezaznamenali  ani v 
jednom ročníku finanční propad, což je pozitivní. Vypadá to skoro jako zázrak. Oba dva tyto turnaje 
jsou pozitivně hodnoceny i ze strany světové federace. 
     V letošním roce nás čeká ještě jedna významná událost. Po čase se vrací MEJ do Ostravy. 
V červenci přivítá moravsko-slezská metropole nejlepší juniory a kadety starého kontinentu. A 
nesmíme zapomenout ještě na světový turnaj minikadetů, který následuje zanedlouho po tomto 
MEJ. Spolupořadatelství si vzal na starost olomoucký klub pod vedením V. Ratajského.  
     A ještě jeden turnaj byl uspořádán, a to v Ostravě v předjaří loňského roku, Druhý ročník 
mezinárodního turnaje v minipingpongu. 
 
- Podpora bývalých vynikajících reprezentantů, SCI, ČMKV, Síň slávy 

     Priorita, kterou nesmíme opomenout. Asociace organizačně i finančně podpořila český 
Swaythling club, významný klub bývalých vynikajících reprezentantů. V minulém roce jsme 
nerozšiřovali svazovou ,,Síň slávy“. V současnosti má 27 členů, jak žijících, tak in memoriam. Ale 
chtěli bychom v této oblasti zavést  i jiné kategorie.   V neposlední řadě si musíme vzpomenout na 
činnost Českomoravského klubu veteránů, ten stále patří mezi ty nejúspěšnější stolně-tenisové 
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seniorské organizace na světě. Bohužel nás nadobro opustil dlouholetý předseda ČMKV Lumír 
Ruzha. Přeji tedy novému předsedovi Jiřímu Juřenovi hodně štěstí, a aby navázal na kvalitní práci 
svého předchůdce. Český SCI pod vedením J. Staňka udržuje v dobré kondici toto sdružení. Navázal 
tak na práci svých předchůdců Alice Roubalové, Vlada Mika a zejména na skvělou práci Líby Uhrové. 
 

           A v závěru bych rád zmínil i o dalších informacích v rámci naší asociace, které nebyly uvedeny  

      v předcházející části našich priorit.  

 

a) Registr a Informační systém STIS, GDPR 
 

     Asi jste si dobře všimli, co všechno se udělalo v rozvoji registru a STISu. Namátkou jen uvádím 
přihlašovací formuláře, delegace rozhodčích, vylepšená databáze rozhodčích a trenérů, implementace 
systému žebříčků ELOst a především On line zápisy.  
     GDPR – to je asi noční můra všech nás, zejména spolků. Po roce konečně vydal Úřad pro ochranu 
osobních údajů závazné doporučení ohledně souhlasu se zpracováním osobních údajů, takže některé 
věci jsme dělali v dobré víře zatím zbytečně.  
 

b) Joola - partner Asociace 

    Česká asociace bude oficiálně podepisovat opět střednědobou smlouvu s firmou Joola, a to při MS 
v Budapešti. Opět na čtyři roky. V rámci této smlouvy Asociace dostává každoroční velký finanční 
příspěvek napřímo, Joola finančně dále dotuje i WT v Olomouci, dostáváme množství materiálového 
vybavení, včetně kompletní sady stolů. Vím, že vybavení není na tak vysoké úrovni jako např. od firmy 
Butterfly, ale hodnota sponzoringu je tak vysoká, že není o čem diskutovat. 
 

c) Termínová listina 
 

     Jako vždycky problematická věc. Není asi možné uspokojit všechny. Zde se střetávají různé zájmy 
(reprezentace dospělých, mládeže, mezinárodní starty, BT a MČR, extraliga, ligové zápasy, český pohár) 
a vše skloubit je téměř nemožné. Největší problém je v tom, že kalendář ITTF je vydáván pozdě. 
Zejména ten mládežnický se vyhotovuje až v průběhu léta. Dalším významným problémem je velké 
množství jak mládežnických, tak i mezinárodních akcí dospělých. Je jich o mnoho více, než bývalo 
zvykem.  
     Teď byl předložen a schválen podzimní kalendář. Jarní bude snad brzo následovat, definitivu však 
dostane až v létě. 
 

d) Práce odborných komisí 

     Popis jejich činnosti zpracovali jednotliví předsedové komisí ve svých zprávách, které máte již přes 
3 týdny k dispozici. Většina těchto zpráv má vysokou vypovídající úroveň. Do jejich obsahu jsme 
nezasahovali, i když každý člen VV je určitým garantem a koordinátorem jejich činnosti. Jejich práci 
můžete na základě těchto zpráv posoudit i vy.  
     Jen bych chtěl z nich vyzdvihnout úspěchy českých rozhodčích na mezinárodním poli. Je to 
především účast Petra Bohumského, jako vrchního rozhodčího na Olympijských hrách mládeže 
v Buenos Aires, kde asistovala u stolu i Anna Holasová. Čtyři rozhodčí úspěšně absolvovali zkoušky na 
,,International umpire“, ocenění obdrželi Helena Houdková, Emanuel Votípka, Vojtěch Plachý a Jakub 
Vrabec. Jan Vrabec převzal ocenění za úspěšné dokončení zkoušek na ,,Blue badge“. Petr Bohumský 
bude i vrchním rozhodčím na mistrovství světa jednotlivců v Budapešti na konci dubna, spolu s dalšími 
11 rozhodčími z České republiky.  
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      Chtěl bych také upozornit na jmenování Luďka Vyhnanovského in memoriam do trenérské Síně 
slávy českého sportu. Po Martě Novotné a Vladovi Mikovi, máme třetího stolního tenistu v této 
prestižní společnosti. 
     A nakonec, také dokončení dlouho avizované obsáhlé trenérské knihy od Marty Novotné, vydané 
ve spolupráci ČOV a vydavatelství Dnes. K dispozici bude během 14 dní. 
 

e) Rezortní centrum Ministerstva vnitra  

     Stále máme v rezortním centru šest míst pro naše dospělé reprezentanty (3+3) a dále i 2 místa pro 
naše juniory a postjuniory. Za loňské výsledky jsme byli „pochváleni“. Každoroční oponentura je velice 
obtížná a obhájit všechna místa je velmi těžké. Jde vždy o výsledky naší reprezentace za uplynulé 
období. Každoroční výsledky bývají jako na houpačce. Minulý rok byl však úspěšnější než  nastavený 
bodový plán. Ten jsme výrazně překročili. Mohu jen konstatovat, že většina našich reprezentantů to 
bere automaticky, i když je pro ně významný finanční příspěvek.  
 

f) Ping-pong TV 

     Zavedli jsme pravidelné TV utkání přes internet s komentátory, mnohonásobně levnější než originály 
z ČT vysílané někdy „v pět ráno“ s nevhodně udělanými sestřihy. Jedná se o zápasy extraligy mužů, 
zápasy evropské kvalifikace apod. Stejně tak vysíláme i streamy ze všech MČR, kontrolních turnajů a 
dalších významných akcí pořádaných v ČR.  
 

Co nás čeká v následujícím období: 

Jen to nejdůležitější: 

Reprezentace : MS jednotlivců v Maďarsku (Budapešť) – duben 2019, dospělí  

                            ME družstev ve Francii (Nantes) – září 2019, dospělí 

                             EOH v Bělorusku (Minsk) – červenec 2019, dospělí 

                             MEJ v Ostravě – červenec 2019, junioři a kadeti 

Akce v ČR: WJC Hodonín 2020 (únor), WT Olomouc, 2019 (srpen), MEJ Ostrava 2019 (červenec) 

 
Závěrečné poděkování 
     Na závěr bych chtěl jako tradičně poděkovat svým kolegům z výkonného výboru, zaměstnancům 
sekretariátu, předsedovi a členům dozorčí rady, předsedkyni a členům arbitrážní komise, předsedům 
a členům jednotlivých odborných komisí, trenérům a rozhodčím, vedení krajských i regionálních svazů 
a dalším, většinou dobrovolným členům naší Asociace (i když ne ve všem s nimi souhlasím a oni ne ve 
všem souhlasí se mnou), kteří věnují svůj čas a pomáhají našemu stolního tenisu.   
 
V Praze 13. 4. 2019                                                                   Zbyněk Špaček 
                                                                                   předseda ČAST se svým týmem 
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Zpráva Dozorčí rady ČAST pro volební konferenci ČAST 2019 
 

Složení Dozorčí rady ČAST  
Dozorčí rada byla zvolena na volební konferenci ČAST dne 7. 6. 2015 a pracovala do dubna 2017 

ve složení:  

Alice Roubalová – předseda,  

Zdeněk Jirásek – místopředseda,  

Jiří Juřena, Karel Karlovský, Jaromír Zlámal – členové.  

V dubnu 2017 byl konferencí odvolán Karel Karlovský. 

V prosinci 2017 byl doplněn do DR pan Vladimír Zajíček. 

V lednu 2018 abdikovala s okamžitou platností na funkci předsedkyně DR paní Alice Roubalová. 

V dubnu 2018 konference pověřila řízením DR pana Zdeňka Jiráska, 

V květnu 2018 dozorčí rada kooptovala za členku DR slečnu Petru Mergenthalovou. 

 

V průběhu volebního období byla přijata některá usnesení, které podstatným způsobem vylepšila 

zpracování, kontrolu a čerpání ročního rozpočtu ČAST. 

Bylo dohodnuto s VV ČAST, že konference ČAST se budou konat vždy na počátku dubna 

příslušného roku. 

9.4.2017 

- předkládat návrh rozpočtu ČAST Dozorčí radě ČAST ve formě rozpočtového provizória, pokud 

nebude možné předložit rozpočet definitivní, a to vždy do 31.1. běžného roku. Dozorčí rada 

zmocní Výkonný výbor vyhlásit rozpočtové provizorium, 

- předkládat čerpání rozpočtu ČAST Dozorčí radě ČAST do 15.3. následujícího roku, vzhledem 

k tomu, že vyúčtování dotací je předkládáno MŠMT do 15.2. následujícího roku, 

8.4.2018 

- u rozpočtovaných položek asociace nad 300 tis.Kč, při předpokladu přečerpání o 10 % v termínu 

30.9., toto překročení konzultovat a zdůvodnit DR ČÁST. 

 

Činnost Dozorčí rady ČAST  
Dozorčí rada je stálým orgánem provádějícím mezi konferencemi dozor nad majetkovým a 

finančním hospodařením ČAST i nad dodržováním Stanov ČAST a obecně platných norem. Mezi 

její nejdůležitější úkoly patří sestavení písemné zprávy k roční uzávěrce ČAST a k návrhu 

rozpočtu ČAST na příští rok.  

Kromě těchto základních úkolů řešila DR v průběhu volebního období tyto nejdůležitější 

záležitosti: 

- Spolupráce při vytváření nových Stanov asociace, které by odpovídaly novému 

Obchodnímu zákoníku, 

- Diskuze s VV ohledně pozdních termínů zveřejňování jejich zápisů z jednání, 

- Stížnost pan Vladimíra Slobodziana, týkající se dohody o odkoupení dohodnutých 

publikací, 

- Zpracování nového Organizačního řádu ČAST, 

- Stížnosti některých oddílů na porušování Soutěžního řádu ČAST, 

- Stížností některých krajských svazů na činnost arbitrážní komise, 

- Stížnost na nedostatky při podpoře talentované mládeže, 

- Řešení důvodů, které vedly k odstoupení předsedkyně DR Alice Roubalové, 

- Systémové řešení nevhodného vystupování členů i nečlenů ČAST na akcích ČAST, 

- Řešení vzájemné spolupráce ČAST a APK, 

- Stanovisko DR k činnosti arbitrážní komise, o kterou požádal ředitel soutěží. 
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Činnost Dozorčí rady ČAST v sezóně 2018/2019  
Od řádné konference v dubnu 2018 se DR sešla celkem pětkrát. Hlavní body na těchto jednáních 

byly následující:  

- pravidelné kontroly čerpání finančních prostředků z rozpočtu ČAST v roce 2018, tj. finanční 

hospodaření Výkonného výboru ČAST,  

- čerpání dotačních programů MŠMT,  

- chybějící Organizační řád ČAST, který by dle článku 20.2 Stanov ČAST stanovoval 

pravomoci jednotlivých organizačních složek ČAST, 

- kooptaci slečny Petry Mergenthalové za člena DR, 

- podmínečné odsouhlasení rozpočtu ČAST 2019, 

- Systémové řešení nehodného vystupování členů i nečlenů ČAST na akcích ČAST, 

- Stanovisko DR k činnosti arbitrážní komise, o kterou požádal ředitel soutěží. 

 

Zastupující předseda DR, příp. její další členové se zúčastňovali jednání Výkonného výboru 

ČAST.  
 

Zápisy ze všech jednání dozorčí rady jsou zveřejněny na webových stránkách ČAST pod 

odkazem: http://www.ping-pong.cz/asociace/dozorci-rada/dokumenty/.  

 

 

Stanovisko Dozorčí rady ČAST k čerpání rozpočtu asociace a TT marketing s.r.o. za rok 

2018 dle čl. 18.2 písm. a) Stanov ČAST  
 

Čerpání rozpočtu asociace je v podrobné formě popsáno ve Zprávě VV ČAST o rozpočtu a 

jeho čerpání za rok 2018.  

 

Celkové příjmy 45 191 503,73 Kč  

Celkové výdaje 46 203 864,68 Kč  

Schodek               1 012 360,95 Kč  

TT marketing, s.r.o. 

Shrnutí je v podrobné formě popsáno ve Zprávě VV ČAST.  

 

Celkové tržby  10 353 468,17 Kč  

Čistý HV   1 373 857,95 Kč  

 

Na základě výše uvedeného navrhuje Dozorčí rada ČAST delegátům Konference ČAST 2019 

přijmout následující usnesení:  

 

Konference ČAST schvaluje čerpání rozpočtu ČAST za rok 2018. 

 

 

 
Stanovisko Dozorčí rady ČAST k návrhu rozpočtu na rok 2019  
dle čl. 18.2 písm. b) Stanov ČAST 

 

Návrh rozpočtu asociace je v podrobné formě popsán ve Zprávě VV ČAST.  

 

http://www.ping-pong.cz/asociace/dozorci-rada/dokumenty/
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Návrh vychází ze skutečností rozpočtu roku 2018, potřeb na rok 2019 a k dnešnímu dni 

dostupných informací.  

 

Celkové příjmy              59 072 450 Kč  

Financování z předchozích let  1 380 400 Kč 

 

Celkové výdaje    60 452 850 Kč  

 

 

Rozpočet je plánován jako vyrovnaný.  

 

 

DR jednala o 1. návrhu rozpočtu pro rok 2019 na svém zasedání 8.2.2019 a doporučila ho, po 

drobných úpravách, předložit konferenci. Definitivní znění projednávala na svém jednání 

12.4.2019. 

 

Na základě výše uvedeného navrhuje Dozorčí rada ČAST delegátům Konference ČAST 2019 

přijmout následující usnesení:  

 

Konference ČAST schvaluje předložený návrh rozpočtu ČAST na rok 2019.  
 

V Kutné Hoře 10. 4. 2019 

 

Zdeněk Jirásek v.r.  

Zastupující předseda Dozorčí rady ČAST 
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Zpráva o činnosti KVS a sportovního ředitele za rok 2018 
 

Od 1.1. 2018 KVS ČAST pracovala ve složení-předseda KVS Petr Nedoma a členové –dále 

reprezentační trenér mužů Josef Plachý, reprezentační trenér juniorů Josef Braun, reprezentační 

trenér juniorek Tomáš Vrňák, předseda komise mládeže Martin Linert a odborný poradce Petr Korbel.  

KVS ČAST se v období 2018 sešla celkem třikrát. Mimořádně vzniklé záležitosti byly řešeny v okruhu 

realizačních týmů mládeže a dospělých. V rámci nominačních návrhů jsme se scházeli i mimo 

sportovní akce v úzkém kruhu zainteresovaných kategorií a řešili operativně problematiku. V tomto 

roce KVS prošla celkově změnami v sestavení celé komise. Po několika letech se vrátil do KVS Martin 

Linert, jako zástupce mládežnické složky, chceme mít větší přehled o výchově talentované mládeže a 

projektu HBO. Jako poradce Petr Korbel, nezávislé názory na dění v reprezentaci a mnohaleté 

zkušenosti. Od dubna 2018 pracuje Petr Nedoma na plný úvazek jako sportovní ředitel reprezentace 

všech kategorií.  

 

Rok 2018 byl poměrně bohatý na zásadní změny v českém vrcholovém sportu. Pro následné 4leté 

období od 2018- do 2022 byl vytvořen nový koncept reprezentace a prezentován trenérům ČAST na 

semináři při Czech Open v Olomouci. 

Od 1.1. 2018 nastoupil na půlroční zkušební dobu jako trenér České reprezentace žen pan Peter 

Engel, Němec z mnoha zkušenostmi ze zahraničí kolem ženského stolního tenisu. Od Petera jsme si 

slibovali, že přinese do českého stolního tenisu žen „nový vítr“ a na tréninkových soustředěních 

s mladými hráčkami U21 pomůže zacelit výkonnostní rozdíl. První polovinu roku jsme organizovali 

několik výcvikových táborů (VT) ve Frankfurtu, kde Peter ještě dočasně působil, ale i v Havířově 

s širším kádrem uchazeček o reprezentační dres. Na ME U21, které se konalo v Minsku odjíždělo 6 

českých hráčů (3hráčky+3 hráči). Naše výprava se vracela s vynikajícím výsledkem, kdy se Tomáš 

Polanský stal v této kategorií Mistrem Evropy ve dvouhře juniorů U21 a ještě přidal bronzovou 

medaily ve čtyřhře s Denisem Kleinem z Německa. Finálová bitva byla o to cennější, že Tomáš 

dohrával se zraněným ramenem, kvůli kterému musel později na operaci a vrátil se k tréninku až na 

podzim. Mistry republiky ve dvouhře se pro rok 2018 stali Hana Matelová a Pavel Širůček. Na MS 

družstev v Halmstadu obsadilo družstvo mužů T. Konečný, P. Širůček, L. Jančařík, T. Tregler 13. místo 

a splnilo cíl zachování příslušnosti v elitní skupině pro následující MS družstev. Ženy H.Matelová, D. 

Čechová, K. Adámková, K. Tomanovská odjížděli na MS se stejným cílem jako muži, tedy zachování 

elitní skupiny pro následující MS, ale to se bohužel nepodařilo. Konečné 21.místo je i přes těsné 

porážky v zápasech o umístění reálným odrazem výkonnosti reprezentačního družstva žen. Musíme 

pouze konstatovat, že bez účasti opor minulých let Ivety Vacenovské a Renaty Štrbíkové nemůžeme 

v tak krátké době očekávat podobné výsledky jako v letech předešlých a zabojovat na následujích 

světových turnajích družstev.  

Reprezentace startovala během celého roku 2018 na světových turnajích v Maďarsku, Qataru, Polsku, 

Chorvatsku, Slovinsku, Bulharsku, Belgií, Švédsku, Rakousku a Bělorusku. Bylo důležité získat co 

nejvíce bodů do světového žebříčku WR, protože sezóna končila kvalifikačními deadline pro Evropské 
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hry v Minsku, kde se nakonec ani jedno z našich družstev neprobojovalo. Nejblíže k tomu měli ženy, 

které vypadli pouze o jedno místo v posledním listopadovém speciálním žebříčku družstev ETTU.  

V průběhu roku 2018 se rozběhla kvalifikace na příští mistrovství Evropy družstev. Nový model 

kvalifikace dal možnost prezentace domácích utkání jednotlivých družstev mužů i žen. Ženy v závěru 

roku obsadily ve skupině druhé místo a zajistili si přímou účast ve finálovém turnaji ME. V posledním 

zápase skupiny o přímý postup porazili ženy před domácím publikem v Litomyšli celek Španělska 3:1. 

Muži vyhráli svou skupinu s přehledem a díky jejich účasti v Challenger skupině si musí svou účast 

vybojovat v závěrečném turnaji 4 zemí který budeme hostit v květnu 2019 v Havířově.  

V červnu 2018 jsme se dohodli s Peterem Engelem na prodloužení smlouvy a další spolupráci u 

reprezentačního družstva žen. P. Engel svou přítomností na soustředěních a turnajích ukázal svou 

silnou stránku práce trenéra a postupně se seznámil s naším specifickým prostředím. Jak sám uvádí, 

velmi ho práci s českým družstvem baví a vidí další potenciál.  

Trenér Josef Plachý nastoupil na svou pozici trenéra reprezentace mužů a dal jasně najevo, že chce 

velmi aktivně pracovat s družstvem. Naplánoval soustředění v naších podmínkách, ale i v zahraničí. 

Hodně používá nové metody v tréninku, pracuje se zásobníkem. Hlavní jeho předností je neustálé 

cestování za hráči nejen do zahraničí, ale v rámci Česka.    

V létě jsme naplánovali komplexní příprava, včetně kondičního soustředění, jak pro muže, tak i 

ženské družstvo. Seznámili jsme všechny reprezentanty a širší výběr hráčů a hráček, že bude kladen 

důraz na sportovní rozvoj za předpokladu jejich pozitivního přístupu k tréninku. Naplánovali jsme do 

konce roku 2018 Výcvikové Tábory a starty s nabídkou i pro vytipované talentované hráče, aby nás 

svými výkony přesvědčili.  

Tradiční kontrolní turnaj reprezentace se konal začátkem srpna 2018 – vítězi mezi ženami Karin 

Adámková a v mužích Lubomír Jančařík.  

Na tradičním ITTF World Tour Czech Open v Olomouci se výrazně naši reprezentanti neprosadili, ale 

opět byl turnaj úrovní velmi vysoko hodnocen. V Olomouci v Aplikačním centru jsme začali testovat 

naše reprezentanty na základě doporučení a našich poznatků a vytvořili baterií testovacích cvičení. 

Asi poprvé v dějinách stolního tenisu jsme na test VO2 max nastavili ryze pingpongové podmínky a 

úspěšně testovali i s maskou.  

Na MEJ v Rumunském Buzau se podařilo mladým reprezentantům získat celkem 3 medaile. 

Především bronzová medaile kadeta Šimona Bělíka, byla velkým překvapením. Další bronzové 

medaile přidali čeští reprezentanti v párových soutěžích a to dvojice Adam Štalzer a Linda Záděrová 

ve smíšené čtyřhře kadetů a složený Linda Záděrová s chorvatskou partnerkou Hanou Arapovic 

v kategorií kadetek. Bezesporu největším mládežnických úspěchem byla účast Zdeny Blaškové na 

podzimních OH mládeže v Buenos Aires. Na druhou stranu musíme zmínit i odmítnutí startu Zdeny 

Blaškové na MSJ v Austrálií odůvodněné velkou předešlou absencí ve škole.  

V průběhu roku 2018 jsme organizovali výběrové řízení na reprezentační trenéry mládeže na plný 

úvazek, kde nakonec uspěli trenéři Josef Braun - kategorie junioři, Tomáš Vrňák – kategorie juniorek, 

Martin Pytlík – kategorie kadetek a Tomáš Demek – kategorie kadetů (částečný úvazek). Tímto 

krokem jsme sledovali úplnou profesionalizaci trenérů mládeže u svých kategorií a v tréninkových 

centrech RCM a SCM. Je to jasný signál k dalším talentovaným trenérům, že u ČAST je může čekat 
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budoucnost profesionálního trenéra, práci trenérů budeme průběžně vyhodnocovat. Pokračujeme 

nastavenou koncepcí o vzdělávání trenérů díky pravidelně se konajícím seminářům, workshopům, 

stážím a dalším aktivitám. Je pouze na trenérech, jak k tomu přistoupí, protože v dnešním jakémkoliv 

zaměstnání bez dalšího sebevzdělávání není úspěchu.  

V této činnosti vzdělávání velmi úzce spolupracujeme s trenérsko-metodickou komisí vedenou M. 

Novotnou. Konzultujeme trenérské semináře, spolupracujeme na vytváření metodických příruček, 

obrazových materiálech. Důležitou složkou obou komisí je sledování moderních trendů a jejich 

aplikace do tréninkových procesů. Všechny tyto činnosti spojuje jedna důležitá dovednost, a to 

komunikace mezi trenéry. Na pozvání ITTF a ETTU jsme se v roce 2018 účastnili konference 

v Halmstadu a v Paříži. 

Nejdůležitější akcí podzimu bylo bezesporu mistrovství Evropy mužů a žen v Alicante ESP. Odjížděli 

jsme s neskromnými cíli získat medaile v čtyřhrách T. Konečný, P. Širůček, L. Jančařík, T. Tregler , mezi 

ženami H. Matelová, D. Čechová, K. Adámková, A. Kučerová. V jednotlivcích jme také šilhali po 

lepších umístěních, než se nakonec podařilo, a tak nejlepším výsledkem celé výpravy bylo umístění 

Anety Kučerové ve dvouhře žen, kde se jako nováček probojovala skvělou hrou a bojovností, mezi 

posledních 16hráček turnaje-osmifinále. Náš největší talent posledních let Tomáš Polanský na ME 

nestatoval, doléčoval si zranění po operaci ramene, již jsem uváděl v začátku mého článku.   

Od podzimu se přesunuli do tréninkových center v zahraničí nově David Reitšpies a Jiří Martinko do 

Saabruckenu, kde budou společně s Tomášem Polanským během celé sezóny trénovat. Kateřina 

Tomanovská nejprve odešla do Berlína, kde se ale nepodařilo nastavit profesionální podmínky, a tak 

jsme jí umístili v Dusseldorfu, kde by měla zúročit svůj herní talent vedle kolegyně z reprezentace 

Hany Matelové. Trenéři obou kategorií za svými svěřenci jezdí na stáže a dohlížení na podmínky a 

sportovní vývoj. V Dusseldorfu jsme angažovali k děvčatům japonskou trenérku Aya Umemura, aby 

dohlížela a podpořila sportovní růst hráček. Pavel Širůček letos rozšířil řadu našich reprezentantů 

trvale připravujících v zahraničí a odstěhoval se do Polska poblíž Varšavy, kde má výborné podmínky 

ke svému sportovnímu růstu. Všechny podobné kroky podporujeme a snažíme se velmi úzce 

spolupracovat s trenéry center a klubů. Podpora kategorie U21 spočívá i v soutěži superliga, která se 

hraje pravidelně pod hlavičkou Czech U23, v kategorií mužů i žen. Letos poprvé základní část 

turnajovým způsobem. 

Závěrem bych rád uvedl, že snahou je zapojit do výchovy mládeže více aktivních trenérů, ukázat cestu 

sebevzděláváním a aktivním přístupem. Cílem všech trenérů různých věkových kategorií mládeže je 

výchova potencionálních reprezentantů v kategorií mužů a žen. V tomto roce jste mohli zaznamenat 

několik uvedených změn a plně doufám, že se v budoucnu projeví a na zlepšených výsledcích české 

reprezentace. 
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Zásadní události KVS a české reprezentaci během roku 2018 v čase. 

- Leden 2018 Peter Engel (GER) – pověřen ČAST vedení ČR reprezentace žen 
- Leden 2018 Janko Medvecký – pověřen ČÁST, jako asistent trenéra reprezentace žen 
- Březen 2018 Josef Plachý – pověřen ČAST vedení ČR reprezentace mužů a družstva U21 
- Březen 2018 – mistry ČR ve dvouhře se stali Pavel Širůček a Hana Matelová,  

                        ve dvouhře U21 – Tomáš Polanský a Zdenka Blašková 

- Březen 2018 Tomáš Polanský, Mistrem Evropy ve dvouhře U21, bronz ve čtyřhře 
- Duben 2018 Petr Nedoma – pověřen ČAST vedení reprezentace na všech úrovních,    

                     Sportovní ředitel, pracuje na plný úvazek pro ČAST,  

- MS družstev – Halmstad SWE , muži 13.místo, ženy 21.místo, trenérský seminář ITTF 
- Červenec 2018 – MEJ, bronz ve dvouhře kadetů pro Šimona Bělíka a bronz pro páry Linda        

              Záděrová s Adamem Štalzerem a znovu Linda Záděrová s Hanou Arapovic (CRO) 

- Srpen 2018 – Kontrolní turnaj reprezentace Olomouc, AC Baluo,  
                       vítězi, Karin Adámková a Lubomír Jančařík 

Srpen 2018 – ITTF World Tour Czech Open Olomouc,  

- Srpen 2018 - nová koncepce KVS a sportovního ředitele reprezentace ČÁST P. Nedoma 
- Srpen 2018 – aktualizace podmínek pro přihlašování samoplátců na turnaje ITTF 
- Srpen 2018 – testování reprezentace, VO2 Max test poprvé v podmínkách stolního tenisu     

                       v Aplikačním centru Baluo Olomouc 

- Srpen 2018 - trenéři reprezentace mládeže – na plný úvazek pouze pro ČAST  
- Srpen,Září 2018 – začátek nových tréninkových pobytů v zahraničí pro D. Reitšpies,  

                              J. Martinko, K. Tomanovská, P. Širůček 

- Trenér ČAST – projekt pokračuje v rovině seminářů pro trenéry během celého roku 
- Kategorie U21 – organizování VT, účast na WT turnajích, ME U21+selekce hráčů 
- Září 2018 – ME jednotlivci Alicante ESP, Aneta Kučerová – osmifinále dvouhry 
- Říjen 2018 – trenérský seminář ETTU v Ostravě, téma hra do obrany a na materiály 
- Říjen 2018 – ETTU trenérský seminář v Paříži 
- Listopad 2018 – poslední zápas prvního stupně ME družstev mužů – 1. místo ve skupině 
- Říjen – Listopad 2018 – superliga mužů i žen, turnajový systém, skupinová část 
- Prosinec 2018 – konečný speciální žebříček družstev pro EH Minsk, bez české účasti 
- Prosinec 2018 – družstvo žen ČR, druhé postupové místo na finálový turnaj družstev ME 
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Plány v základních oblastech činnosti KVS a reprezentace na následující období: 

Reprezentace dospělých  

- zajistit efektivnější tréninkový proces reprezentačních center v Praze a Havířově  
- zajištění dohledu nad tréninkem vybraných hráčů reprezentace dospělých-tréninková centra 

v zahraničí –T. Polanský, H. Matelová, D. Reitšpies, K. Tomanovská, J. Martinko, P. Širůček  
- podpora talentovaných hráčů mládeže – zahraniční kempy v tréninkových centrech 
- tréninkové VT v Asií ženy i muži 
- zlepšení koordinace práce trenérů, tréninkové plány a jejich vyhodnocován, zvýšené 

požadavky na přípravu, plánování a PC uživatelské znalosti. 
- aplikace nejnovějších tréninkových trendů v přípravě – větší důraz na podání a příjem, 

zdůraznění důležitosti a proces učení mladých hráčů 
- vytýčení sportovních cílů a jejich vyhodnocení 
- upevnění a zlepšení podmínek pro nejlepší reprezentanty na Ministerstvu Vnitra – nové 

smlouvy, T. Polanský, D. Čechová, L. Jančařík, K. Adámková, H. Matelová, T. Tregler 
- tréninkové týdenní stáže pro vybrané reprezentanty v zahraničí-Düsseldorf, Saabruecken 
- kvalifikaci na ME – muži, finálový turnaj pořádá ČAST (Havířov) 
- VT mužů i žen organizovat i v ČR a začlenění širší reprezentace  
- Nominační turnaje na vrcholné akce ME, MS úzkého okruhu reprezentantů dle potřeby 

trenérů 
- KT mužů a žen – termín začátkem srpna 2019, tradičně před sezónou,  

 

Reprezentace mládeže 

- zajistit optimální podmínky pro přípravu reprezentace mládeže v RCM Praha a Havířov, SCM 
Ostrava, Hodonín, Vlašim a Hradec Králové.  

- sledování efektivity trénování v RCM Praha a Havířov  
- zvyšování intenzity tréninku pro plynulý přechod mezi dospělé  
- stanovení kádrů reprezentace – v první polovině sezóny a v druhé polovině sezóny do MEJ    
- účasti vybraných hráčů na kempech ETTU a ITTF – U13, U15, U18 
- zlepšení kondiční přípravy mládeže, pravidelné testování RCM, SCM  
- spolupráce s kondičními trenéry – R. Onderka, O. Machala, O. Broda, P. Bugaj, D. Piskoř 
- zavedení vzorového typu rozcvičení před tréninkem a cvičení po tréninku – seminář P. Bugaj 
- příprava na MEJ v zahraničí i ČR. 
- MEJ 2019 v Ostravě  
- zlepšení vzájemné komunikace trenérů, jejich koordinace a vyhledávání nových trenérů do 

projektů ČAST 
- zavedení tréninkových deník v excelu a práce s ním 

 

 

zpracoval:  

Bc. Petr Nedoma-předseda KVS a sportovní ředitel ČR reprezentace                  

V Ostravě 18.3. 2019 
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ZPRÁVA STK pro konferenci ČAST 2019 
 

 
Zpráva za období od 8.4.2018 (konference 2018) do 15.3.2019 (uzávěrka zprávy ke konferenci 2019). 

 
 
Složení STK 
 

předseda Václav Drozda  
členové Miroslav Henžel, Karel Chyba., Jan Beneš  
 

STK spolupracovala s místopředsedou VV P.Bohumským a ředitelem soutěží  J.Poledne. 

 
 
Schůze STK, porady 
 

8.4.2018   mimořádná schůze – M3C Broumov-Sparta B, domácí s neplatnou soupiskou, kontumace,  
 pokuta; možnost zařazení Fr.Lázní do M1L; M2A Kolín-Cheb wo hráče Kostelníka (Kolín) 
 

3.5.2018 schůze STK – tabulky po Arbitráži, zrušení F-M1L, příprava kvalifikace ŽQ2, zastavení 
 činnosti Broumov, termínová listina, hodnocení liga, Č.pohár, připomínky k rozpisu ligy….  
 

14.6.2018 schůze STK – přihlášky do ligy M1 14dr., M2 25dr., Ž2 29dr., náhr.družstvo do Ž2, převody  
 a přechody, příprava losování, termíny, změny postupů a sestupů, rozdělení do skupin …. 
 

19.7.2018 schůze STK – podmínečné zařazení S.Orlová, N2Ž přihl. Nový Bor, změna v rozpisu,  
 změna termínů ligy, obsazení heren, rozpisy Český pohár, rozlosování ligy …. 
 

10.8.2018 schůze STK – úprava losu a začátků ligových utkání, Info č.2, adresář ligových oddílů,  
 Český pohár – přihlášky, systém muži, ženy + nasazení, soupisky, losování ….   
 

13.12.201 schůze STK – průběh soutěží, nedostatky řešil ředitel; k STK předáno: nedostavení M3A  
 Prachatice, Ž2A Bohnice B-Elizza, Ž2A U.Plzeň-Hrádek, kontrola stř. startů, min. startů ….  
 

14.3.2019 schůze STK – průběh soutěží, nedostatky od minulé schůze (odhlášení Turnov, komisař  
 Brandýs), nedostavení M3B Ústí nL, pokuty, příprava Q2Ž, los F-Ž1L, los Q o Ž1L … 
 

14.3.2019 porada k návrhům změn SŘ – doporučené návrhy (4), doporučené z části (2),  
 nedoporučené (13), řešit jiným způsobem (5), kap.4 RIK doporučené (6), nedoporučené (4) 
 závěry v samostatné zprávě pro VV, konferenci 
 
Zápisy ze schůzí jsou zveřejňovány na webu ČAST. Do konce sezóny jsou v plánu ještě dvě schůze 
STK, při kterých by měly být uzavřeny soutěže 2018/19, provedeno hodnocení a příprava r. 2019/20. 

 
 
Ligové soutěže 2018/19 
 

Ligové soutěže 2018/19 řídí ředitel soutěží, který má na starost i technické a administrativní zajištění.  
Informace o rozhodnutích apod. vydává ředitel ve svém „Infu“. 
V této sezóně pokročilo řízení ligových soutěží pomocí internetu a systémem STIS, čímž je značně 
zrychlena a zkvalitněna informovanost zájemců o utkáních a výsledcích. 

 
Český pohár 
 

V roce 2018 byl odehrán 28. ročník Českého poháru tříčlenný družstev mužů a žen. 
II. stupeň soutěže řízený STK ČAST se hrál za účasti 43 družstev mužů a pouze 6 družstev žen. 
Organizační záležitosti, rozlosování, informace o výsledcích a postupu byly účastníkům zasílány formou 
„Zpráv k ČP“. Zprávy byly zveřejňovány i na webu ČAST, zápisy o utkání s výsledky zápasů jsou ve 
STISu. 
Dříve kritizované termíny úvodních kol ČP byly v tomto ročníku posunuty a nedošly žádné připomínky. 
Ve finálovém turnaji v Havl. Brodě zvítězili obhájci prvenství - družstva mužů SF SKK El Niňo Praha a 
žen MSK Gumotex Břeclav. 
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Další úkoly STK 
 

STK plnila i další úkoly vyplývající se zajišťováním soutěží (komisaři, Soutěžní řád, připomínkování 
rozpisů, hodnocení soutěží a další). 
 

Děkujeme za spolupráci činovníkům v oddílech a pořadatelům, bez jejichž pomoci a spolupráce by 
nebylo možné akce zajišťovat.  
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ZPRÁVA O ČINNOSTI KOMISE ROZHODČÍCH  
PRO KONFERENCI ČAST 13. 4. 2019 

Činnost ve výše uvedeném období zajišťovala komise rozhodčích ČAST ve složení: 

MALÍK Tomáš: předseda, KLECKER Roman, VACULOVIČOVÁ Klára a VÍTEK Josef: 

členové KR.  

Činnost komise v uplynulém období je rozčleněna do následujících bodů, které shrnují 

výstupy z jednotlivých oblastí. 

 

1) Mezinárodní scéna 

I v sezóně 2018-2019 se naši mezinárodní rozhodčí představovali na akcích pod hlavičkou 

ITTF a ETTU. Velmi vysoká účast našich rozhodčích na akcích v zahraničí přispěla 

k nominacím našich rozhodčích na vrcholy sezóny v Evropě i ve světě.  

Účast českých rozhodčích na vrcholných podnicích pod hlavičkou ITTF či ETTU byla, jak 

už tomu bývá nedílnou součástí těchto akcí v uplynulém období. 

 Mistrovství světa družstev  2018 Švédsko Halmstad VRABEC Jan 

 Mistrovství světa juniorů 2018 Austrálie Bendigo VRABEC Jan 

VACULOVIČOVÁ 

Klára 

 Mistrovství světa veteránů 2018 USA  Las Vegas JIRÁSEK Zdeněk 

HRDÝ Jiří 

HORÁK Mojmír 

 Mistrovství Evropy jednotlivců 2018 Španělsko Alicante HALASOVÁ Anna 

VRABEC Jan 

 Mistovství Evropy do 21 let 2019 Portugalsko Gondomar JIRÁSEK Zdeněk 

HRDÝ Jiří 

 Mistrovství Evropy juniorů 2018 Rumunsko Cluj-Napoca KOTLORZ Lukáš 

 TOP 16    2019 Švýcarsko Montreaux VRABEC Jan  

 TOP 10 mládeže   2018 Portugalsko Vila Real HOUDKOVÁ 

Helena 

 

Naši mezinárodní rozhodčí byli dále vybráni komisí rozhodčích ITTF na turnaje série 

ITTF World Tour, kdy se startem roku 2018 jsou rozhodčí na hlavní část turnajů série Platinum 

a Major vybíráni komisí rozhodčích ITTF. Od tohoto inovativního přístupu, který bude 

uplatňován i v roce 2019 si URC ITTF přislibuje zefektivnění a zlepšení práce rozhodčích 
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stolního tenisu do následujících let v oblasti nejprestižnějších turnajů pod hlavičkou ITTF. 

V této oblasti si nejvíce účastí připsal rozhodčí Roman KLECKER, který se zúčastnil celkem 

sedmi z maximálního počtu dvanácti turnajů této série (Budapešť, Doha, Brémy, Hong Kong, 

Shenzen, Olomouc, Linz). 

Absolutním oceněním pro naše rozhodčí a naši asociaci bylo jmenování dvou našich 

rozhodčích na „3rd Youth Olympic Games“, které se uskutečnili v říjnu loňského roku 

v argentinském Buenos Aires. V pozici vrchního rozhodčího Petr BOHUMSKÝ a v roli 

rozhodčího u stolu Anna HALASOVÁ. Tento stručný výčet účastí našich rozhodčích na 

nejvýznamnějších akcích za uplynulé období svědčí o tom, že si ČAST vybudovala pevné místo 

na rozhodcovské mapě nejen v Evropě, ale i světě.   

 O tom, že KR ČAST chce v tomto směru pokračovat i nadále svědčí i další rozšíření řad 

mezinárodních rozhodčích, kdy v roce 2018 úspěšně absolvovali zkoušky k získání licence 

„International umpire“ následující čtyři rozhodčí: Helena HOUDKOVÁ, Vojtěch PLACHÝ, 

Emanuel VOTIPKA a Jakub VRABEC. ČAST má tak v současné době 44 mezinárodních 

rozhodčích. Všem úspěšným účastníkům těchto zkoušek byly jejich certifikáty předány 

v průběhu ITTF World Tour Czech Open 2018, kdy zároveň mezinárodní rozhodčí Jan 

VRABEC převzal ocenění za úspěšné dokončení procedury blue badge, kterou tak vstoupil 

mezi 275 rozhodčích z celého světa, kteří tuto nejvyšší rozhodcovskou licenci na světě vlastní, 

kdy doplnil dvojici Roman KLECKER a Klára VACULOVIČOVÁ.  

  

2) Řízení dlouhodobých soutěží (Český pohár, ligové soutěže) 

1. V oblasti řízení dlouhodobých soutěží zejména ligových soutěží se KR ČAST, tak jako 

již několik let, musí vypořádat s nedostatkem vrchních rozhodčích ochotných řídit ligová 

utkání.  

2. Zásadním problémem je fakt, že zájem rozhodovat nemají ani rozhodčí u svého 

vlastního mužstva a oddílu. S ohledem na alarmující stav nechuti rozhodčích rozhodovat 

utkání, zejména soutěže třetí ligy mužů (60 mužstev) bylo s počátkem sezóny 2018-2019 

přistoupeno k tomu, že vrchní rozhodčí nejsou na utkání třetích lig mužů delegování KR ČAST 

a tato povinnost na základě rozpisu ligových soutěží přechází na domácí, respektive pořádající 

mužstva daného utkání.  

3. KR ČAST konstatuje, že je nutné se velmi intenzivně tímto problémem zabývat, a ještě 

tak posílit stanovenou strategii pro vzdělávání rozhodčích v nadcházející letech. 
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4. S ohledem na daný stav je úkolem KR ČAST připravit priority, které by měly být 

předloženy pro nadcházející volební období VV ČAST, a to v takové podobě, která by zajistila 

stabilizovaný počet rozhodčích pro utkání extralig, prvních a druhých lig a to ve výhledu 

následujících několika sezón.  

5. I přes to, že KR ČAST nezajišťuje vrchní rozhodčí na třetí ligu mužů, platí stále 

povinnost každého účastníka soutěže, zajistit odpovídající počet rozhodčích pro start účastníka 

v dané soutěži, která vyplývá z aktuálního znění soutěžního řádu. Tento fakt je zarážející i 

s ohledem k uděleným pokutám za nedodržení článku 322.01 SŘ, kdy pokutu obdrželo celkem 

28 oddílů, jejichž souhrnná částka za nesplnění této podmínky účastníka soutěží dosáhla 

v sezóně 2018-2019 částky 117 000,- Kč! Oproti sezóně 2017-2018 jde o navýšení o dvě 

mužstva a souhrnnou pokutu 6000,- Kč. Bohužel i přes několika let trvající problém v této 

oblasti nebyl KR ČAST dodán jediný písemný podnět a návrh, jak tuto situaci eliminovat a 

zlepšit, a to i přesto, že KR ČAST v posledních třech letech vypisuje maximální počet školení 

a seminářů k získání, či prodloužení platnosti licence B rozhodčího. 

6. I přes tyto postihy se však stále objevují oddíly, které dlouhodobě odmítají respektovat 

články soutěžního řádu a pravidla komise rozhodčích, které jsou zveřejňovány na webových 

stránkách ČAST, stejně tak jsou dostupné v dokumentech komise rozhodčích v rámci webové 

portálu ČAST. 

7.  

3) Vzdělávání rozhodčích 

8. V uplynulé sezóně byl v této oblasti zachován nastavený systém školení a 

doškolovacích seminářů rozhodčích všech licencí, a to především s důrazem na licenci „B“, 

která je dlouhodobým problém nejen co do zajištění vrchních rozhodčích na dlouhodobé ligové 

soutěže, ale co do plnění podmínek oddíly startujících v dlouhodobých soutěží ČAST (tento 

problém byl podrobněji popsán v předcházejícím bodě zprávy). 

9. V roce 2019 je naplánováno velké množství školení a seminářů. Konkrétně 3x školení 

licence B, 2x seminář licence B, ostatní akce vždy jednou (školení licence A, seminář licence 

A, školení licence NU, seminář licence NU, školení licence IU, školení licence NR). Některé 

z nich s kladným hodnocením účastníků již proběhly. 

10. V oblasti rozhodčích licence „C“ (rozhodčí u stolu při dlouhodobých soutěžích) se na 

základě podnětů a požadavků členské základny podařilo od 15. 8. 2018 dokončit inovace v 

rámci školení a seminářů rozhodčích této licence. Dané změny jsou hodnoceny kladně, a to 
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zejména administrace a platby za školení či seminář, která probíhá až po úspěšném dokončení 

celého kurzu. 

4) Výsledky sezóny 2017-2018 v kladné a záporné rovině a 

výhled pro sezónu 2018-2019 

Z cílů a zásadních bodů pro další rozvoj komise rozhodčích a samotné práce rozhodčích, 

které si komise stanovila pro uplynulé období, se úspěšně podařilo dokončit následující body:  

 další inovace ve smyslu činnosti KR, Registru ČAST a STIS, ve kterých chce KR ČÁST 

pokračovat i v blízké budoucnosti 

 šíření informací z oblasti KR ČAST na všechny rozhodčí licence IU, NR, NU, A, B a 

v případě potřeby i C a to zejména ve smyslu zasílání: 

o pozvánek pro rozhodčí na veškeré mezinárodní či republikové akce 

o metodických pokynů KR, aktualizací pravidel a soutěžního řádu 

o Zpravodaje KR ČAST rozhodčí licence IU, NR, NU, A, B 

 zabezpečit rozhodčí ke stolu na širší spektrum turnajů pod hlavičkou ČAST, kdy ve 

spolupráci s pořadatelem jsou rozhodčí zajišťovány i na turnaje typu výběrové turnaje 

reprezentace a závěrečná kola BTM 

 uskutečnit školení rozhodčích licence NR, kterého se zúčastnilo celkem pět uchazečů o 

tuto licenci, z nichž jsou již někteří nominováni na turnaje (KT, VT, ŽT), ve dvou 

případech i BTM a MČR 

 

V oblasti záporného hodnocení jde o otázku zajištění vrchních rozhodčích na dlouhodobé 

soutěže, která již byla konstatována v předcházejících částech této zprávy od čehož se odvíjí 

zcela zásadní problém, kterým je delegace vrchních rozhodčích na dlouhodobé soutěže, kdy se 

dlouhodobě nedaří zvýšit počet aktivních rozhodčích licence „B“, kteří by byli ochotni 

rozhodovat utkání dlouhodobých soutěží.  

Dalším úkolem, který se nepodařilo úspěšně dokončit je úprava softwaru TTTP a vydání 

příručky pro rozhodčí licence NR, pro řízení jednorázových akcí. S ohledem na další oblasti 

v rámci tohoto softwaru, které je vzhledem k systému všech jednorázových soutěží v rámci 

ČAST upravit do vyhovujícího stavu, se aktuálně vyjednává termín setkání s programátorem 

TTTP, s tím, že finální verze příručky k obsluze tohoto softwaru bude vydána a rozeslána 

rozhodčím v aktualizované stávající pracovní podobě po dokončení aktualizací TTTP.  
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Závěr: 

Veškeré informace vyplývající z činnosti KR ČAST jsou průběžně zveřejňovány na 

webových stránkách ČAST, mailovou formou rozesílány rozhodčím daných licencí a 

v neposlední řadě také šířeny prostřednictvím již zmíněného Zpravodaje KR ČAST. 

Závěrem mi dovolte, abych poděkoval všem rozhodčím, kteří se podíleli na řízení ligových 

utkání, BTM, KT a M ČR. Také bych chtěl poděkovat všem členům komise rozhodčích ČAST 

za jejich činnost pro KR ČAST stejně tak i všem ostatním, kteří dávají a zasílají podněty na 

zlepšení naší činnosti a v neposlední řadě i celém VV ČAST, bez kterého by nebyl patrný 

vzestup celkové činnosti komise a podpory rozhodčích samotných. 

 

Ve Valticích, 15. 3. 2019     Tomáš Malík, předseda KR ČAST 
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Zpráva o činnosti  KM ČAST v sezóně 2018 / 2019 
 

        KM ČAST pracovala v sezoně 2018 / 2019 ve složení: Martin Linert - předseda, Libor 

Svoboda, Ondřej Jányš a Martin Protiva. 

  

          Organizace BTM ČR pokračovala ve stejném systému jako v předchozích sezónách. 

BTM ČR v kategoriích mladšího a staršího žactva a dorostu byly rozděleny do dvou kategorií, 

a to na turnaj A, který hraje 48 chlapců a 24 dívek dle předem určených kvalifikačních kritérií 

a na turnaj B, ve kterém startují ostatní přihlášení hráči a hráčky. S ohledem na problémy 

v minulých sezónách se soutěž ve čtyřhrách hrála pouze jako součást turnaje A, který byl hrán 

podle časového plánu. Všechny turnaje byly hrány s míčky Joola – Flash, které pořadatelům 

dodávala ČAST. Dále došlo k omezení startu hráčů mladších věkových kategorií s ohledem na 

jejich žebříčkové umístění, došlo ke zvýšení startovného na turnajích na 300,- Kč za hráče a 

byla umožněna účast na BTM ČR pro cizí státní příslušníky s přechodných, trvalým nebo 

dlouhodobým pobytem na území ČR. Výsledky turnajů byly pravidelně zveřejňovány na 

webových stránkách ČAST a rozesílány dle adresáře KM ČAST. Po každém turnaji byly 

vydávány aktuální Nasazovací žebříčky mládeže dle metodiky KM ČAST.  

            

           Žebříčkové turnaje proběhly v obvyklých termínech a organizačně bez problémů, a to 

starší žactvo 1. 12. 2018 v Havlíčkově Brodě, dorost 15. 12. 2018 a mladší žactvo 16. 12. 2018 

v Havířově. Kontrolní turnaj ČR v kategorii mladšího žactva by se měl uskutečnit v Přerově 

v termínu 14. 4. 2019.  

 

 MČR družstev mládeže se uskuteční stejně jako v uplynulých letech v Ostravě a 

předpokládáme, že proběhne po pořadatelské stránce bez větších problémů. MČR družstev 

bude sehráno ve dvou hracích dnech, a to opět z důvodu nedostatku termínů až 1. – 2. června 

2019. MČR se účastní ve všech kategoriích vždy 16 družstev podle obvyklého klíče a bude 

hráno tzv. progresivním k.o. systémem, tj. vylučovacím systémem s dohráváním o konečné 

pořadí. Pro MČR družstev bychom chtěli přizpůsobit časový plán soutěže potřebám 

zúčastněných hráčů a rádi bychom využili zpracování výsledků prostřednictvím on-line zápisů. 

  

 MČR jednotlivců se uskuteční ve třech termínech, a to v termínu již 30. – 31. 3. 2019 

MČR dorostu v Havířově, v termínu 27. – 28. 4. 2019 MČR staršího žactva v Praze a v termínu 

11. – 12. 5. 2019 MČR mladšího žactva v Jaroměři. Soutěže dvouher ve všech kategoriích 

budou hrány vylučovacím způsobem na jednu porážku, kdy hráči, kteří nepostoupí do 

osmifinále dvouher budou zařazeni do soutěže útěchy. Na MČR bude nominováno 40 hráčů a 

24 hráček podle žebříčku ČR a 1 hráč a 1 hráčka budou nominováni KSST.  

 

 KM ČAST pokračuje též v přípravách Olympiády dětí a mládeže 2019, která se 

uskuteční v Libereckém kraji. Bude hrána opět v kategoriích mladšího a staršího žactva, kdy 

v každé kategorii budou startovat z každého kraje dva chlapci a dvě dívky. Soutěže ve stolním 

tenisu budou hrány s v malé hale Technické univerzity ve dnech 24. – 26. června 2019. Na 

účastníky budou čekat soutěže družstev, dvouher a smíšených čtyřher. Všechny soutěže budou 

s ohledem na omezené časové možnosti hrány vylučovacím způsobem na jednu porážku. 

 

 KM ČAST připravila návrh pro VV ČAST na zařazení do projektu Sportovních 

středisek mládeže, a to pro 13 oddílů stolního tenisu. Dalších 25 oddílů mládeže bylo vybráno 

do projektu Podpora oddílů talentované mládeže. Dále KM připravila návrh podpory pro 

Krajská centra talentované mládeže v roce 2018. KM ČAST ve spolupráci s VV ČAST opět 

připravila a zrealizovala projekt "Materiální podpora mládeže". Cílem tohoto projektu bylo 
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zajištění potahů pro mládež pravidelně startující na BTM ČR v roce 2018. KM též připravila 

návrh finanční podpory sportovní přípravy mládeže na základě umístění na žebříčku ČR za 

sezónu 2017 / 2018 a návrh spolufinancování organizačního zajištění Bodovacích turnajů 

mládeže ČR za rok 2018. 

 

Dále KM provedla kontrolu povinnosti aktivní mládeže u účastníků ligových soutěží 

v sezóně 2017 / 2018, a to na základě podkladů z Hodnocení ligových soutěží a připravila pro 

VV ČAST návrh pokut. 

 

 KM ČAST opět zajišťovala účast kategorie mladšího a nejmladšího žactva na 

mezinárodních akcích pořádaných ETTU a ITTF. Na přelomu července a srpna se na základě 

nominace ITTF zúčastnili Štěpán Brhel a Kateřina Pisárová pod vedením trenérů Jaroslava 

Mikesky a Martina Linerta tréninkového kempu ITTF World Hopes Week & Challenge 2018 

ve španělském Alicante. V srpnu 2018 se výprava našeho mladšího žactva již tradičně 

zúčastnila neoficiálního Mistrovství Evropy mladšího žactva Euro Mini Champs ve 

francouzském Štrasbourgu, kde v kategorii žáků ročníku 2007 obsadil Jindřich Morávek 16. 

místo, v kategorii žákyň 2006 obsadila Kateřina Pisárová 29. místo, Adéla Sazimová 37. místo 

a v kategorii chlapců ročníku 2006 obsadil Martin Šíp též 37. místo. V termínu 11. – 16. září 

2018 se 3 žáci a 3 žákyně zúčastnili pod vedením trenérů Martina Bajgera a Martina Linerta 

tréninkového kempu v centru TTV Niedersachsen v Hannoveru a následného turnaje Grand 

Prix TTVN v Rintelnu. Turnaje se zúčastnilo též B družstvo žákyň pod vedením trenérky 

Martiny Hurníkové. A družstvo našich žákyň ve složení Monika Pařízková, Kateřina Pisárová 

a Adéla Sazimová obsadilo výborné 3. místo v soutěž žákyň 2005 a mladších a Martin Šíp 

zvítězil ve dvouhře žáků ročníku 2005 a mladších. Ve dnech 7. – 14. října 2018 se ve 

slovinském Otočeci uskutečnil Eurotalents Selection kemp, kterého se zúčastnili Štěpán Brhel 

a Kateřina Pisárová pod vedením Jaroslava Mikesky a Martina Linerta. Ve dnech 15. – 16. října 

2018 se v Ostravě uskutečnil mezinárodní trenérský workshop se zaměřením na obrannou hru, 

kterého se též zúčastnilo 13 pozvaných mladých hráčů a hráček hrajících s materiálem. Na 

základě výsledků na srpnovém Eurominichamps se Jindřich Morávek nominoval na turnaj Stiga 

Masters Minimes, turnaj pro 14 hráčů a hráček kategorie mladšího žactva, který se uskutečnil 

v termínu 20. – 21. října 2018 v belgickém Blegny, kde obsadil 12. místo. 10. – 11. listopadu 

2018 se v Maďarsku v Budapešti uskutečnil čtvrtý ročník turnaje kategorie minikadetů Olympic 

Hopes Tournament, projektu podporovaného Českým olympijským výborem, kterého se 

zúčastnila výprava ve složení Tereza Bártová, Monika Pařízková, Kateřina Pisárová, Martin 

Šíp, Jaroslav Bača a Antonín Baroš pod vedením trenérů Martina Bajgera a Martina Linerta. 

Výprava byla úspěšná, družstva děvčat i chlapců obsadila v soutěži družstev 2. místo, a 

v soutěžích jednotlivců zvítězila Monika Pařízková, Kateřina Pisárová obsadila 2. místo a 

Martin Šíp 3. místo. V termínu 4. – 6. ledna 2019 se v Budapešti uskutečnil turnaj Hungarian 

Mini Cadet Open, kterého se zúčastnilo 8 hráčů především kategorie nejmladšího žactva. Ve 

dvouhře nejmladších žáků obsadil Petr Hodina 2. místo a v soutěži útěchy nejmladších žáků 

skončil Jakub Kabelka na 3. místě. Ve dnech 25. února – 2. března se v Bratislavě uskutečnil 

tréninkový kemp a mezinárodní turnaj International Minicadet Ligue, kterého se zúčastnila 

výprava ve složení Adéla Sazimová, Vendula Šichanová, Magdaléna Ščibrániová, Tomáš 

Kment, Jindřich Morávek a David Sochor pod vedením trenérů Martina Bajgera a Daniely 

Rozínkové. Naše mladé naděje dosáhly pěkného úspěchu, když zvítězily v soutěži družstev 

v obou kategoriích. V další etapě projektu Eurotalents se v termínu 3. – 10. března 2019 

uskutečnil tento kemp v Ostravě, a to prostorách Akademie Petra Korbela pod vedením trenérů 

Petra Korbela, Tomáše Demka a Ivety Vacenovské. Kempu se zúčastnili Štěpán Brhel, Daniel 

Košťál, Matyáš Lebeda, Monika Pařízková a Kateřina Pisárová pod vedením trenérů Martina 

Bajgera, Radka Košťála a Martina Linerta. V termínu 7. – 14. dubna 2019 se v Luxembourgu 
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uskuteční kemp Eurotalents Hopes Selection, na který jsou přihlášeni Jindřich Morávek, David 

Sochor, Vendula Šichanová a Magdaléna Ščibrániová pod vedením Martina Bajgera a Martiny 

Hurníkové. Naši mládežníci by se měli zúčastnit i dalších tradičních mezinárodních turnajů, a 

to jak Memoriálu Jánose Molnára v Budapešti, tak o Velikonocích již tradičního mezinárodního 

turnaje mládeže v rakouském Linci. 

 

KM ČAST opět  zařadila v letošní sezóně mezi turnaje započítávané do žebříčku mládeže 26. 

ročník Satellit Tour, seriálu turnajů pořádaných v srpnu v Hluku,  v Havířově a na Slovensku 

v Ružomberoku, Memoriál Milana Hrachového, pořádaný ve Frýdlantu nad Ostravicí a 15. 

ročník Velké ceny Prahy, mezinárodního turnaje mládeže, který se uskuteční 24. – 26. 5. 2019 

v Praze. Na Satellit KM vyslala jak družstvo chlapců, tak družstvo dívek, na turnaj v Praze též 

připravujeme účast našich nejlepších hráčů a hráček v kategoriích nejmladšího a mladšího 

žactva.  

 

KM ČAST též ve spolupráci s TMK ČAST pokračovala v projektu vyhledávání a podpory 

talentované mládeže „Hledáme budoucí olympioniky“. V srpnu 2018 se uskutečnil již tradiční 

tréninkový kemp v Bystřici nad Pernštejnem, kterého se zúčastnilo 32 hráčů a hráček 

zapojených do našeho projektu. Na začátku září se v Havlíčkově Brodě uskutečnil úvodní kemp 

pro hráče a hráčky ročníků 2008 – 2010, kterého se zúčastnilo celkem 17 dětí z 12 klubů z celé 

ČR. Poté následoval tréninkový kemp pro kategorii hráčů a hráček ročníků 2006 – 2008 

v termínu 28. – 31..října 2018, který proběhl ve Vlašimi za účasti 21 hráčů a hráček, stejný 

kemp se uskutečnil v termínu 28. února – 3. března 2019 v Havlíčkově Brodě za účasti 18 hráčů 

a hráček. V termínu 7. – 9. 12. 2018 se ve Vlašimi uskutečnil další tréninkový kemp pro hráče 

ročníků 2008 a mladší za účasti 20 hráčů a hráček, kterého se v rámci spolupráce mezi Českou 

asociací stolního tenisu a Slovenským stolnotenisovým svazem též zúčastnili 2 žáci a 2 žákyně 

pod vedením trenéra Štefana Eštoka. podobný kemp připravujeme na termín 7. – 9. 6. 2019. 

Kempy probíhaly pod vedením trenérů projektu Martina Pytlíka, Radka Košťála, Martina 

Bajgera, Martina Linerta a Martiny Hurníkové a dalších klubových trenérů. V průběhu sezóny 

se do projektu též aktivně zapojila Iveta Vacenovská. Podobně jako v loňském roce 

připravujeme v termínu 3. – 9. srpna 2019 opět v Bystřici nad Pernštejnem další kemp projektu 

Hledáme budoucí olympioniky. V rámci projektu bylo zapojeno a sledováno celkem 76 hráčů 

z 29 klubů. V průběhu sezóny jsme též pokračovali v systému podpory sportovní přípravy pro 

mimořádně talentované hráče a hráčky. V letošní sezóně jsme pokračovali v dalším stupni 

tohoto projektu tzv. Hledáme budoucí olympioniky - Regionální výběry, který je zaměřen pro 

děti ročníků 2009 a mladší a pro jejich trenéry. Projekt probíhal opět formou dvoudenních 

tréninkových kempů ve spolupráci s trenéry spádových Sportovních a Reprezentačních center 

mládeže, a to vždy společně pro dva kraje. Cílem projektu je ukázka moderních trendů v 

tréninku dětí, zlepšování herních dovedností hráčů pomocí zásobníku míčků, zkvalitnění 

tréninkového procesu dětí, vytvoření jednotného tréninkového systému  a vyhledávání a 

případná podpora talentované mládeže. V průběhu letošní sezóny se zatím uskutečnilo celkem 

5 kempů, kterých se zúčastnilo celkem 92 dětí a 52 trenérů, zbývajících 8 - 9 kempů je 

plánováno v průběhu měsíců dubna, května a června.  

  

Vzhledem k tomu, že jsem se rozhodl po deseti letech činnosti ve funkci předsedy Komise 

mládeže již nepokračovat v této funkci, chtěl bych poděkovat všem svým spolupracovníkům a 

spolupracovnicím, a to nejen v rámci KM, projektu HBO, členům VV ČAST, ale též všem 

trenérům, organizátorům turnajů a všem, kteří nás v naší práci podporovali za spolupráci a za 

veškerou práci, kterou odváděli pro mládež organizovanou v rámci ČAST. Myslím si, že jsme 

za uplynulé období společně udělali velký kus práce a doufám, že se výsledky brzy projeví. Na 
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závěr bych chtěl všem popřát hodně sportovních úspěchů a těším se na další spolupráci v práci 

s mládeží.  

 

Martin Linert        V Praze dne 19. 3. 2019 

předseda KM ČAST 
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Zpráva trenérsko-metodického úseku  pro konferenci ČAST 
konanou dne 13.4.2019 v Praze 

 

Činnost a řízení  trenérsko - metodické komise ČAST:   

 Zhodnocení 4 letého funkčního období 

V předcházejícím funkčním období v letech 2012-15 bylo cílem TMK zkvalitnění vzdělávání trenérů. 

K tomu měly přispět nové učební osnovy pro všechny stupně školení, které zohledňovaly nejnovější 

poznatky ve vývoji našeho sportu. Dalším motivačním aspektem pro získání potřebné trenérské 

kvalifikace byla důsledná kontrola dodržování podmínek SŘ, které určují kvalifikaci trenéra u ligových 

družstev. 

Tyto snahy vedly k tomu, že zájem o školení i doškolení podstatně vzrostl a mohli jsme konstatovat, 

že trenéři získali dostatek informací pro zkvalitnění své práce na všech úrovních. Po 5 leté pauze se ve 

spolupráci s FTVS UK Praha opět podařilo realizovat dálkové studium trenérů A licence, které se i 

nadále pravidelně podle potřeb ČAST uskutečňuje. Obdobně se neustále zvyšoval zájem o studium B 

licence. 

Po volební konferenci v roce 2015 byla zpracována nová koncepce práce TMK pro období 2015-2019: 

Za účelem zefektivnění práce komise, případně rozšíření její působnosti do dalších oblastí byly 

provedeny změny v koncepci práce komise s tím, že jednotliví členové byli pověřování 

zabezpečováním konkrétních úkolů, které budou samostatně realizovat. Schůzovní činnost komise se 

zredukovala na 1 zasedání ročně.                                                                                                                      

TMK pracovala v následujícím složení:                                                                                                                                                                                                                           

Předsedkyně: Marta Novotná- řízení TMK, kontakt na VV, zabezpečení A licence                               

Členové:                                                                                                                                                                               

Jan Poledne –seznamy a evidence trenérů, elektronické trenérské průkazy                                                                                          

Hana Šopová –obsahové a organizační zabezpečení školení B licence                                                                                                                            

Jiří Pischel –obsahové a organizační zabezpečení doškolování trenérů                                                                                           

Martin Protiva –obsahové a technické zabezpečení metodického webu                                                                                                         

Pavel Steffek –metodická podpora trenérů talentované mládeže, projekt HBO, obsahové zabezpečení 

metodického webu                                                                                                                                                                                        

Martin Lučan –kontrola plnění podmínek SŘ u ligových družstev                                                                                                                            

Jindřich Bíla –problematika TMK KSST, kontakt s předsedy TMK krajů, podpora při zajišťování školení 

C a D licencí 

Pro odbornou konzultační činnost a přednáškovou činnost dále TMK úzce spolupracovala s trenéry a 

odborníky, kteří přenášeli nejnovější poznatky z praxe a za tímto účelem se vytvořil odborný poradní 

sbor, ve složení: Kamil Koutný, Andrea Botková, Tomáš Vrňák, Jindřich Panský, Pavel Krpec, Tomáš 

Demek, Petr Nedoma, Martin Linert, Radek Onderka.                                                                                                                                              

                                                                                                                                                                                                                                                                                                  

Další snahou TMK ČAST bylo zkvalitnění práce trenérů ve vlastním tréninkovém procesu, tj. přenos 

získaných poznatků do praxe, zlepšení komunikace mezi trenéry. V rámci projektu „Trenér ČAST“ se 
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uskutečnilo několik pracovních seminářů trenérů, workshopů, které měly za cíl zohlednit a sjednotit 

názory všech zúčastněných trenérů na herní projev a trénink hráčů. 

VV ve snaze o zlepšení práce trenérů ve stolním tenisu na všech úrovních ustanovil od 1.9.2015 

funkci metodika ČAST, do které byla jmenována Marta Novotná. Hlavním cílem bylo ovlivňovat 

kvalitu trenérské práce přímou metodickou podporou v tréninkovém procesu nebo v soutěžích, dále 

rozšiřovat nabídky vzdělávání trenérů v rámci projektů ČOV a snaha o zvýšení společenské prestiže 

trenérského povolání. 

V průběhu posledního funkčního období došlo k následujícím kádrovým změnám ve složení TMK: 

-ke konci roku 2015 bylo ukončeno členství Jana Poledneho v komisi, protože dále zajišťoval úkoly 

pro TMK v rámci svého nového pracovního zařazení na sekretariátu ČAST.  

-v srpnu 2017 byli do TMK kooptováni noví členové s následujícími úkoly: 

Iveta Vacenovská-obsahové zajištění školení a doškolování, aktualizace učebních osnov                                                   

Jaroslav Mikeska-podpora při zpracování materiálů pro metodický web 

-v březnu 2018 požádali o uvolnění z funkce člena komise Martin Protiva a Jindřich Bíla, z časových 

důvodů 

-ke 30.6.2018 byl z pracovního poměru v ČAST uvolněn Pavel Steffek a tím zaniklo i jeho členství 

v TMK, které bylo vázáno na jeho pracovní aktivity 

Od února 2018 byla přijata do funkce metodika-trenéra mládeže Iveta Vacenovská, jejíž hlavní náplní 

je propojení teorie a praxe, hlavně v projektech talentované mládeže 

V roce 2017 byla navázána spolupráce s Markétou Weiningerovou, která se aktivně zapojila do 

administrativních záležitostí v rámci TMK-vystavování certifikátů trenéra, aktualizace seznamů 

trenérů, organizace seminářů a doškolování. 

Schůzovní činnost: 

TMK ČAST se pravidelně scházela 1x ročně, buď při M-ČR dospělých, nebo při World Tour v Olomouci. 

Všichni členové komise vždy v meziobdobí zajišťovali své úkoly samostatně, nebo po konzultaci 

s předsedkyní TMK. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

Konkrétní úkoly zajišťované TMK za poslední volební období: 

V oblasti školení a doškolování trenérů : 

-A licence  

Z běhu studia 2013-15 ukončili úspěšně studium složením závěrečné zkoušky Hana Bartošová, Michal 

Lebeda ml., Hana Valentová a Josef Plachý.                                                                                                                                                                  

V běhu studia 2015-17 ukončilo studium 8 trenérů: Josef Braun, Marek Klásek, Marek Čihák, Petr 

David, Jaromír Zlámal ml., Tomáš Drahotský, Daniela Smutná, Petr Macela.     
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V roce 2018 zahájilo studium na FTVS dalších 7 trenérů: Petr Nedoma, Jaroslav Mikeska, Martin 

Merker, Libor Svoboda, Dana Čechová, Lenka Harabaszová a specializaci Iveta Vacenovská . 

V průběhu září 2017 a března 2018 se uskutečnily 2 pracovní schůzky k nové koncepci vzdělávání 

trenérů na FTVS UK v Praze. Byl vypracován dotazník, zohledňující potřeby stolního tenisu. Cílem je 

dosáhnout zkvalitnění a větší efektivnosti při vzdělávání trenérů. 

 Výsledkem byla úprava studijních osnov a také možnost volitelných předmětů pro jednotlivé sporty 

od školního roku 2018/19.                                                                                                                                   

- B licence 

V roce 2015 proběhlo studium specializace B licence ve dvou cyklech, 17 trenérů složilo úspěšně 

závěrečné zkoušky, během roku 2016 dokončovali ještě závěrečné práce a někteří obecnou část 

studia. Z důvodů protahování studia B licence, byla provedena změna ve směrnici o udělování 

trenérských licencí v tom smyslu, že k závěrečné zkoušce budou posluchači připuštěni až po 

odevzdání závěrečné práce a splnění obecné části studia.  

V průběhu roku 2016 byl vypsán nový běh studia, který se pak realizoval ve dvou 5 denních cyklech 

v roce 2017 a to 9.-13.6. a 3.-7.10.2017. Následně 8.10.2017 ti trenéři, kteří splnili všechny podmínky 

studia specializace složili závěrečné zkoušky. Školení zahájilo 20 posluchačů, 17 z nich složilo úspěšně 

závěrečnou zkoušku ze specializace. 1 trenér studium po první části přerušil, 2 trenéři neodevzdali 

závěrečnou práci a tím nemohli být ke zkouškám připuštěni. 3 trenéři si ještě dodatečně museli 

dodělat obecnou část studia, aby splnili všechny podmínky a mohla jim být udělena licence. I 

v průběhu roku 2017, se docházelo ještě postupně k dokončování studia specializace u posluchačů 

běhu 2015 a sice odevzdáváním závěrečných prací.  

Během roku 2018 byl vyhlášen nový běh studia B licence, který se bude realizovat v průběhu roku 

2019. První cyklus se uskuteční ve dnech 5.-9.6.2019 v Bystřici nad Pernštejnem. Přihlášeno je 20 

trenérů. 

V průběhu roku 2018 proběhlo několik schůzek se zástupci FTK UP v Olomouci, kde byly 

projednávány možnosti zahájení studia trenérů B licence. Zástupci FTK připravili návrh osnov pro 

obecnou část studia, které zohledňují specifiku stolního tenisu. V současnosti se připravují nové 

osnovy ze specializace, další pracovní schůzka by měla být v červnu letošního roku. Zahájení studia se 

plánuje na rok 2020. 

-Doškolení pro trenéry všech licencí 

Každoročně se uskutečňovaly 2 doškolovací semináře, vždy při M-ČR dospělých a při World Tour 

v Olomouci. Součástí programu bylo vždy i sledování hry předních hráčů ČR nebo hráčů světové 

špičky s následnou analýzou vývojových tendencí ve hře. 

 

Ostatní oblasti činnosti TMK: 

-Každoročně je na základě přihlášek družstev v úvodu sezóny prováděna kontrola plnění podmínek 

daných SŘ, týkající se trenérských licencí u ligových družstev. Prostřednictvím zpráv ČAST resp. 
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Informací ředitele soutěží je zveřejňován seznam těch družstev, které podmínky nesplňují s tím, že 

mají možnost ještě v průběhu sezóny, nejpozději do 1.4. nedostatky napravit. Následně je neplničům 

udělena pokuta v souladu s disciplinárním řádem ČAST. 

-Ve spolupráci s předsedou registračně-informační komise Miroslavem Henželem  docházelo  během 

roku 2017  k převedení seznamu trenérů do registru ČAST. V dalším období byly seznamy dále 

specifikovány a rozšiřovány. M.Henžel provádí i aktualizace seznamů v rámci registru. 

-Průběžně byla prováděna aktualizace seznamu trenérů A a B licencí po každém doškolení, nebo 

ukončení běhu školení A a B licencí v interních seznamech TMK, tyto aktualizace se od poloviny roku 

2018, dále neprováděly, neboť provádění všech změn bylo prováděno prostřednictvím registru. 

-Každoročně byla na základě připomínek provedena aktualizace směrnice ČAST-Podmínky pro 

udělování a prodlužování trenérských licencí. 

- Byl zpracován a schválen návrh nového „Certifikátu trenéra“, který nahradil dosavadní trenérské 

průkazy a umožňuje i evidovat prodlužování licence. 

-V průběhu roku 2018 se podařilo převést správu metodického webu z Libereckého KSST přímo pod 

web ČAST. Na základě doporučení předsedy registračně-informační komise M.Henžela byla navázána 

spolupráce s Tomášem Režným, který provádí zveřejňování materiálů na metodickém webu.                                                                                                         

Pro spolupráci se zpracováním materiálů byl získán a také využíván S. Kučera. Přesto vydávání 

materiálů neprobíhá dostatečně kontinuálně pro velké časové vytížení dosavadního člena TMK 

Jaroslava Mikesky, který je za tuto oblast zodpovědný. 

-V průběhu února 2019 byly předány do tisku dokončené „Učební texty pro trenéry stolního tenisu“, 

autorky M.Novotné, které vyjdou ve žluté edici ČOV. 

 

Činnost metodika ČAST 

Hlavní priority činnosti v uplynulém období: 

-Obsahové a organizační zajištění konzultací a kurzů specializace A licence při DST FTVS UK Praha. 

V rámci tohoto studia, jsou také postupně připravována a konzultována s posluchači témata 

diplomových prací, zohledňující potřeby metodiky stolního tenisu v ČR. 

-Byla navázána úzká spolupráce s Vědecko-metodickou sekcí ČOV.  

-V průběhu roku 2016 bylo přijato 7 trenérů ze stolního tenisu, kteří splňovali předepsané podmínky 

do Unie profesionálních trenérů ČOV. Koordinátorkou byla jmenována Marta Novotná. Jmenovitě 

jsou to: Tomáš Demek, Jindřich Panský, Marie Hrachová, Aleš Sviták, Luboš Pěnkava, Pavel Špaček. 

-Ve spolupráci s členem VV ČOV Zbyňkem Špačkem byli navrženi a následně přijati do trenérské síně 

slávy ČOV v roce 2017 -Marta Novotná, v roce 2018 -Vladimír Miko in memoriam, a v roce 2019 – 

Ludvík Vyhnanovský in memoriam. 
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-Trenéři jsou pravidelně informováni o možnostech dalšího vzdělávání ze strany ČOV i dalších 

institucí, které také někteří z nich využívají. Jsou to hlavně mezinárodní konference „Mosty“, kde 

přednáší zahraniční odborníci z různých oblastí a také interaktivní semináře „Dialogy“. Interpretace 

závěrů z těchto akcí je pak součástí přednášek na školeních a doškoleních trenérů. 

-ČAST uspořádala mezinárodní konferenci trenérů ETTU ve dnech 10. a 11.10.2016 v Praze. 

Koordinátorkou akce byla určena M. Novotná. Konference se zúčastnilo 20 trenérů stolního tenisu 

z ČR, 5 ze Slovenska a 12 trenérů z členských zemí ETTU. Dalších 32 účastníků byli zástupci různých 

sportovní odvětví ČOV.  

-Dne 20.11.2017 se v Praze uskutečnil seminář se zahraničním expertem Richardem Prausem, 

šéftrenérem Německého svazu stolního tenisu. Tato akce byla zaměřena na téma „Podání a příjem 

podání“. Po dohodě s přednášejícím bylo téma rozšířeno o nejnovější poznatky ve změně techniky a 

taktiky po zavedení plastových míčků. Celou akci, která se skládala z teoretické a praktické části 

úspěšně tlumočila z němčiny Iveta Vacenovská. Semináře se zúčastnilo 65 trenérů a setkal se s velmi 

příznivým ohlasem. 

-Ve dnech 15.-16.10. 2018 se v Ostravě uskutečnil mezinárodní seminář trenérů, podporovaný ETTU,  

v rámci rozvojových programů pro národní asociace. Přednášející byla šéftrenérka ženské 

reprezentace Německa, bývalá přední obranářka Jie Schoepp. Tématem byla obranná hra a hra 

s materiálem. Celkový počet 38 účastníků, kteří si mohli vyslechnout přednášku i zapojit se do 

praktické ukázky tréninku v hale, nebo následné diskuze. 

-Byla navázána spolupráce v metodické oblasti se Slovenským svazem stolního tenisu. V rámci této 

spolupráce se zúčastnilo několik trenérů z ČR na mezinárodním semináři v Bratislavě v září 2018 se 

zahraničním expertem Mario Amizičem a trenéři ze Slovenska se zúčastnili semináře v říjnu 2018 

v Ostravě.  

-Po dohodě s trenéry reprezentace byla sestavena baterie testů kondiční připravenosti hráčů stolního 

tenisu a od roku 2016 je pravidelně prováděno testování dle jednotné metodiky ve všech RCM a 

SCM. Testování prováděl v letech 2016 a 2017 Pavel Steffek, od roku 2018 je do testování zapojena 

Iveta Vacenovská. S výsledky testů jsou trenéři a hráči seznamováni. Cílem je zlepšit kondiční 

připravenost hráčů. 

-Ve spolupráci s KVS byla v průběhu roku 2017 navázána spolupráce s Aplikačním centrem Baluo, při 

FTK PU v Olomouci. V rámci této spolupráce se uskutečnilo v roce 2017 testování 9 hráčů mužské 

reprezentace a 10 hráček ženské reprezentace. V roce 2018 se do testování zapojili 4 muži a 5 žen a 

skupina kadetů. 

-Ve spolupráci s KVS byli delegováni trenéři ČAST na trenérské konference pořádané  ETTU – v květnu 

2016 v Budapešti pro trenérky ženy se zúčastnila Hana Bartošová, v květnu 2017 v Zagrebu pro 

trenérky ženy se zúčastnila Iveta Vacenovská a v listopadu 2017 ve Varšavě se zúčastnil Marek Klásek, 

v květnu 2018 v Halmstadtu pro trenérky ženy se zúčastnila Iveta Vacenovská, v říjnu 2018 v Paříži se 

zúčastnil Petr Nedoma.  

Ve Zlíně 15.3.2019 

Marta Novotná, předsedkyně TMK a metodička ČAST  
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Zpráva registrační a informační komise 

 

Od konference ČAST konané v dubnu 2018 komise pracuje ve stejném složení Miroslav 

Henžel, Václav Herout, Pavel Halas a Jan Poledne jako zástupce ČAST.  

Během roku komise řešila běžné rutinní záležitosti korespondenčně, převážně ohledně 

administrativních záležitostí jako jsou přestupy, střídavé starty, hostování apod. Původně 

plánované schůzky komise se z důvodů pracovních povinností členů komise neuskutečnily, a 

tak všechny záležitosti byly řešeny korespondenčně nebo telefonicky. Registrační komise byla 

pověřena distribucí tabletů pro zadávání on-line výsledků a uspořádala školení rozhodčích k on-

line zápisům v Olomouci. Do programování pro Registr a STIS jsou v současnosti zapojeni dva 

programátoři, kteří se za posledních 12 měsíců věnovali novým funkcím pro Registr a STIS, 

které uvádím v následujících bodech. 

 

1. Přihlašovací formuláře 

- první přihlašovací formulář pro turnaje jednotlivců byl v Registru spuštěn poprvé pro M ČR 

dospělých v loňském roce. Od té doby se postupně doplňovaly formuláře pro M ČR mládeže, 

M ČR družstev, BTM ČR, ŽT. Souběžně se tyto formuláře upravovaly i pro krajské a regionální 

svazy v jejich prostředí tak, aby je mohly využít pro svoji potřebu ve svých oblastech. Jelikož 

požadavky krajských a regionálních svazů jsou různé v závislosti od kraje nebo regionu jsou 

tyto formuláře upravovány individuálně na základě zaslaných požadavků.  

 

2. Play off, play out 

- původní systém nadstavbové části byl rozšířen a upraven tak, aby umožňoval větší variabilitu 

při vytváření nadstavbové části. Současně lze tento systém (pavouků) uplatnit v dalších 

soutěžích, kde se hraje vyřazovacím způsobem, jako je např. Český pohár, Mistrovství ČR 

družstev dorostu a staršího žactva. První zkouškou pro tento systém bylo M ČR družstev 

v Ostravě a finále Českého poháru v Havlíčkově Brodě, kde byly využity i on-line zápisy. 

 

3. Konference ČAST 2018 

- do informačního systému byly zapracovány všechny změny, které byly schválené konferencí 

ČAST 2018. Hostování vozíčkářů s jejich označením, odvody evidenčních poplatků 

v závislosti na hrané soutěži, výše evidenčních poplatků a přestupy ostatních členů. 
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4. Dotazník pro rozhodčí 

- původně naprogramovaný dotazník pro rozhodčí byl zjednodušen pro vyplňování na základě 

požadavků samotných rozhodčích, kteří dotazník vyplňovali a dále byly do něj zapracovány 

požadavky KR ČAST.  

 

5. Delegace rozhodčích 

- na žádost KR ČAST bylo prostředí pro delegování upraveno tak, aby delegace vytvářel 

automat, a to na základě vložených kritérií. Další změnou v delegacích, na které se nyní pracuje 

a bude dokončena do konce března, je úprava statistických výstupů pro KR o počtu odřízených 

utkání, které se z důvodů nedelegování vrchních rozhodčích ve 3.lize mužů musí upravit. 

 

6. GDPR 

- na základě prvních informací k problematice GDPR bylo v Registru vytvořeno prostředí pro 

nahrávání souhlasů se zpracováním osobních údajů, které má sloužit pro uložení a archivaci 

uvedených souhlasů. V současnosti se pracuje na odstranění upozorňujícího hlášení ohledně 

zrušení registrace, a to z důvodu, že není zcela jasný a jednotný výklad k dané problematice. 

Zároveň se pozastavuje nahrávaní souhlasů do vyjasnění podmínek.  

 

7. MŠMT 

- na základě povinností vyplývajících ze Zákona o podpoře sportu byl v Registru ČAST 

vytvořen CSV výstup pro MŠMT. Pro vytvoření CSV výstupu musely být v databázi Registru 

provedeny takové úpravy, které zaručovaly odpovídající podmínky pro předání povinných 

informací do Rejstříku sportu na MŠMT, jako např. nový číselník zemí podle statistického 

úřadu, umožnit uvádět název klubu podle názvu, který je zapsán ve spolkovém rejstříku a další. 

Povinnost nahrát všechny údaje do Rejstříku sportu byla splněna v prosinci 2018.  

 

8. Změna přihlašování do IS ČAST 

- na konci roku 2018 byl spuštěn nový systém přihlašování do Registru ČAST. Změna 

přihlašování musela být provede v souvislosti se zadáváním on-line zápisů, kdy se na jednom 

zařízení přihlašovali různí rozhodčí. Původní systém neumožňoval odhlášení ze systému 

Registru bez úplného odhlášení (vypnutí) internetového prohlížeče, tím se stávalo, že 

následující rozhodčí se nemohl přihlásit na delegaci ve svém profilu. 
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Bohužel se musím zmínit i o negativních věcech, které zasáhly téměř všechny členy, kteří 

navštěvují asociační stránky, a to je nefunkčnost všech stránek z důvodu výpadku serveru, který 

byl způsoben neoptimalizovanými dotazy. Výpadky serveru ČAST se objevily po migraci z 

původního serveru na nový dedikovaný server dne 6.10.2018 a provázejí nás do dnešní doby. 

Bohužel tyto výpadky jsou způsobeny velkou návštěvností stránek, hlavně STISu, kdy 

současný systém je přetížen a nestačí odbavovat dotazy z databáze. Pro odstranění těchto 

problému se musely optimalizovat dotazy, ale s každou optimalizací se objevovaly další a další 

neoptimalizované dotazy. V některých případech jsme museli přikročit i k odpojení některých 

zobrazení, jako např. u zápisu o utkání, což byl jeden z mnoha dotazů, které způsobovaly 

zpomalení až k odpojení celého systému. V současnosti je optimalizace pomalých dotazů 

z většiny vyřešena, ale i přesto se může stát, že se systém zpomalí pod tíhou dotazů a může 

vykazovat odpojení systému. 

 

Na základě potíží s IS ČAST jsme zrušili všechny naplánované úpravy, které zasílaly krajské a 

regionální svazy a upřednostnili jsme optimalizace dotazů. Jelikož optimalizace nebudou do 

budoucnosti dostačující z důvodu zvyšování návštěvnosti stránek vlivem zadávání on-line 

zápisů, započali jsme intenzivní práce na novém systému, který by měl být v provozu během 

letních prázdnin 2019.  

 

Závěrem chci poděkovat rozhodčím, že zvládli zadávání výsledků v on-line zápisech, hlavně 

v době výpadku serveru. Poděkování patří i svazovým správcům Registru za spolupráci a při 

rozesílání informací na nižší svazy a do oddílů, členům Registrační a informační komise za 

jejich spolupráci a připomínky v oblasti IS.      

 

 

 

V Ostravě dne 15. 03. 2019 

 

        Miroslav Henžel 
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Zpráva o činnosti mediální komise ČAST 

 
Za období: duben 2018 - březen 2019 
 
Složení: Martin Tošenovský, Stanislav Kučera, David Novák, 
Jaroslav Odstrčilík, Martin Kučera (předseda) 
 
Počet setkání: 3x krát 
 
Mediální komise se v plném složení setkala třikrát za uvedené období, mimo to 
probíhaly dílčí setkání (například setkání užšího týmu okolo PP TV), jednání na půdě 
APK a pravidelná setkávání mezi Nikolasem Endalem a Martinem Kučerou. 
 
Mediální komise se za uvedené období zabývala těmito strategickými kroky: 
 
1) Vypracování strategie mediální komise do roku 2020 – předložení VV 
ČAST, který ji v červenci 2018 schválil. 
 
2) Od té doby realizace těchto kroků ze strategie: 

a. Nastartování a koordinace nového projektu PP TV – komentovaná utkání 
každého kolo extraligy můžu plus další vybraná utkání. Koordinace celého týmu 
spolupracovníků (komentátoři z České televize, spolukomentátoři z řad hráčů, 
štáb, kluby, ředitel extraligy). Na konci roku proběhla pracovní skupina PP TV 
(Marek Urban, Stanislav Kučera, Nikolas Endal, Martin Kučera) za účelem 
zhodnocení poloviny sezony a návrhů na další zlepšení včetně zadání 
konkrétních úkolů (např.: highlights, zvýšení sledovanosti, více prostoru na 
webu asociace, větší propagace od klubů, propagace na STISu). 
 
b. Atraktivnější Mistrovství ČR – realizaci doprovodného programu, 
komunikaci a propagaci MČR v Teplicích zajistila pod koordinací MK agentura 
Leemon. 
 
c. Průzkum spokojenosti fanoušků ČAST (soutěž o zájezd na MS v 
Budapešti) – proběhl v prosinci 2018, vyhodnocení zasláno k rukám Nikolase 
Endala na konci února 2019, na MČR v Teplicích proběhlo losování výherců. 
 
d. Byly započaty práce na tvorbě „marketingové kuchařky“ pro kluby. 

 
3) Předseda komise inicioval jednání s Antonínem Srnou za účelem otevření 
komunikace mezi ČAST a jejími otevřenými kritiky. Byly nastíněny možné body 
spolupráce a navržena platforma pravidelného setkávání a komunikace. Hmatatelný 
výsledek zatím není, je třeba dále pokračovat v komunikaci a vzájemném setkávání. 
 
4) Propagační kampaň ITTF World Tour Olomouc 2018 – s cílem maximální vizibility 
v rámci města Olomouce a s cílem vyprodat hlediště.  
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Mediální komise v současné době pracuje zejména na těchto úkolech: 
 
5) Nyní probíhá koordinace propagační kampaně na MEJ Ostrava. 
6) Propagační kampaň na IITF World Tour v Olomouci je v přípravné fázi. 
7) Od února 2019 jsou zadány všem členům úkoly s termíny splnění, za jejich 
vyhotovení zodpovídají jednotliví členové komise, dohled nad správným a včasným 
splněním má předseda. 
8) Další setkání MK proběhne v dubnu 2019, kde budou členové prezentovat plnění 
svých úkolů. 
 
 
V Olomouci, dne 15.3. 2019 
 
Martin Kučera 
Předseda mediální komise ČAST 
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Hodnotící zpráva Rady krajů pro konferenci ČAST konanou dne 
13.4.2019 

 

Úvod:  
Na úvod považuji za vhodné znovu připomenout důvody pro ustanovení RK, které byly především:  

1) možnosti vzájemné výměny zkušeností mezi kraji, přebírání pozitivních projektů a postupů a tím 

zlepšování fungování svazů a posunu našeho sportu dopředu;  

2) zlepšení komunikace a přenosu informací mezi VV, jeho odbornými komisemi a KSST  

3) možnosti hájit a prosazovat dohromady společný zájem krajských svazů v rámci ČAST  

Pro fungování byla zvolena obdobná forma, jako u odborných komisí, tj. ustanovení rozhodnutím 

VV včetně jmenování předsedy a místopředsedy. Předpokládaná frekvence jednání byla 

deklarována 2x ročně, jednání se měli účastnit předsedové krajů či jejich zástupci a pozvaní hosté 

podle účelu jednání.  

 

Činnost RK v sezóně 2018/9  
V průběhu roku probíhala komunikace standardně hlavně po mailech (hromadná na aktuální témata 

(GDPR, projektové financování) a individuální mezi předsedou RK a zástupci některých svazů 

zejména ohledně různých organizačně technických záležitostí, případně požadavků z krajů na VV 

(toto je možné více využívat).  

Předseda se pravidelně (s výjimkou jednoho jednání) účastnil jednání VV, kde se snažil uplatňovat 

k záležitostem týkajícím se činnosti KS prezentovat jejich potřeby, a také argumentovat ve prospěch 

KS (např. problematika rozpočtu a financí do KS a RS). Z jednání VV byla 1x za 2 měsíce 

zpracována informační zpráva, která podrobněji rozváděla a vysvětlovala záležitosti týkající se 

činnosti KS. Tyto zprávy byly zasílány předsedům KS a jejich zástupcům mailem. Kromě toho se 

předseda aktivně podílel na tvorbě, či připomínkování materiálů, které byly určeny pro práci KS a 

sehráli důležitou roli v jejich činnosti (zejména Metodika tvorby projektových žádostí, která platí i 

pro rok 2019 a také problematika GDPR).  

Pro zlepšení informovanosti se podařilo na www Asociace vytvořit složku RK, kam může předseda 

ukládat výše zmíněné informace i další materiály.  

V daném období proběhla 1. schůzka RK dne 3. 11. 2018. Zúčastnili se jí za RK zástupci 11 krajů 

(Pha, STČ, PLZ, KV; UL, LB, JČ, VYS, JM, ZL, OL) z členů VV Z.Špaček, N.Endal, P.Bohumský 

a J.Brothánek. Program schůzky byl zaměřen hlavně na problematiku financí, zpracování projektů 

a přípravy rozpočtu KS na rok 2019, problematika GDPR, a dále zde zazněly informace z činnosti 

KS. Všichni se shodli na zachování 2 schůzek během roku.  

2. schůzka se uskutečnila 16.3.2019: Přítomno bylo 12 zástupců KS ((Pha, STČ, PLZ, KV; LB, JČ, 

KH, VYS, MS, JM, ZL, OL), všichni členové VV a pozvaní hosté (M. Novotná, I Vacenovská, M. 

Henžel). Na programu byla příprava Konference ČAST 2019, byla probrána problematika 

dotačních programům MŠMT a zásadní připomínky k projektům krajských svazů na rok 2019 

včetně potvrzení platnosti zpracované Metodiky, diskutovány informace z komisí ČÁST s důrazem 

na směrnici a aktivity týkající se školení trenérů (M. Novotná, I Vacenovská), podrobně probrány 

návrhy na změny v řádech ČAST připravených pro jednání Konference, informace k rozvoji STISu 

a Registru a problematika GDPR. Dále byly diskutovány některé informace a náměty z krajů. Na 

závěr pak shrnutí fungování RK, završené volbou předsedy a určení místopředsedy (zůstali J. 

Veselka a M. Panský).  

Z hlediska další činnosti vidím zlepšení v informování z každého jednání VV. Jako prostor pro další 

činnost RK vidím stejně jako v loňském roce ve sdílení úspěšných projektů jednotlivých krajů, kdy 

toto může být jednak vzájemnou inspirací ke zlepšení činnosti.  
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Naplňování cílů dle statutu a priorit VV  

Z hlediska posouzení úspěšnosti fungování RK je třeba připomenout její cíle vycházející ze 

schváleného statutu a priorit VV, které by KSST měly pomáhat naplňovat. Jedná se o následujíc 

body:  

 

Cíle RK:  

 

1) Hlavním cílem RK je zabývat se problémy široké členské základny ST, zejména v oblasti 

výkonnostního sportu  

2) RK řeší specifické problémy v krajích a regionech s cílem zajistit výměnu zkušeností mezi kraji 

a vytvářet podporu činnosti krajských svazů v jednotlivých oblastech jejich působení (např. rozvoj 

členské základny, propagace stolního tenisu v krajích, financování, rozvojové projekty, apod..)  

3) RK spolupracuje s dalšími odbornými komisemi zřízenými svazem k zabezpečení organizace jeho 

činnosti  

4) RK slouží a napomáhá aktuálnímu přenosu a sdílení důležitých informací, zejména mezi VV 

ČAST a kraji  

5) RK vytváří prostor pro širší diskuze na aktuální témata stolního tenisu  

 

Z priorit stanovených VV:  

 

2. Zlepšení komunikace mezi jednotlivými články v Asociaci, zejména vedení ČAST.  

4. Rozšíření projektů vedených ke zvýšení členské základny mládeže a taktéž ke zvýšení popularity 

stolního tenisu mezi mládeží.  

5. Podpora trenérů mládeže – zlepšení podmínek pro jejich činnost včetně nového projektu na jejich 

vzdělávání.  

6. Silná podpora talentované mládeže.  

7. Zlepšení podmínek pro talentované hráče v postjuniorském věku.  

8. Rozšíření spolupráce s médii, zřízení mediální komise, a tím i vylepšení mediálního obrazu 

českého stolního tenisu.  

9. Rozšíření mezinárodní spolupráce, podpora vybraných hráčů v zahraničí za účelem zlepšení 

tréninkových podmínek, získání mezinárodních úspěchů ve všech kategoriích.  

10. Získání pořadatelství na významné mezinárodní akce.  

Na základě uvedeného lze říci, že cíle RK jsou stále více naplňovány. Za povzbudivé vidím stálý 

růst členské základny, a to především u mládeže (meziročně o 2% tj. 140 dětí). Zde vidím jako 

významný přínos ve zlepšení financování podpory mládeže ze strany VV. Pozitivní je také to, že si 

KS začínají uvědomovat svůj význam a roli a všechny kraje mají dnes funkční vedení, což dříve 

úplně neplatilo. Rezervy vidím stále v možnosti sdílení pozitivních zkušeností a projektů 

jednotlivých KS.  

 

V oblasti naplňování priorit stanovených VV vidím stále ještě rezervy, nicméně začíná fungovat 

mnohem lépe komunikace s VV a obě strany se dle mého názoru začínají vzájemně více chápat a 

respektovat své role.  

 

Obecně jako pozitivní vidím širší zapojení krajů oproti minulým rokům (12 krajů), což potvrzuje 

již zmíněné výrazné zlepšení práce většiny KS. Jako příležitost pro letošní rok vidím větší 

spolupráci s VV, při tvorbě a plnění rozpočtu KS, které významně napomáhá rozvoji činnosti 

mládeže, a to jak kvantitativnímu, tak zejména kvalitativnímu  

Závěrem si dovolím tradiční procentuální shrnutí „naplněnosti“ očekávání RK, které hodnotím na 

75%.  

Zpracoval: Jiří Veselka 


